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معصومـه طاهری / جامعه شـناس: جنـگ تلویزیونی 
»زنـده رود« کـه سالهاسـت بـه صـورت یـک برنـد نمایشـی 
روزهـای جمعـه از شـبکه اصفهـان پخـش می شـود بـرای 
اغلـب اصفهانی هـا شـناخته شـده اسـت؛  برای همیـن تقریبا 
به نسـبت سـایر برنامه های شـبکه محلی اصفهـان  مخاطبان 
بیشـتری دارد چـه اینکه  عوامل آن سـعی می کننـد با دعوت 
بیشـتری  بیننـدگان  مختلـف،  حوزه هـای  سـلبریتی های  از 
را جـذب کننـد کـه البتـه خوشـبختانه مدتـی اسـت خبـری 
از بازیگـران تهرانـی کـه بعـد از فتنـه 1401 رسـانه ملـی را 
تحریـم کرده انـد نیسـت افـرادی که بـا هزینه بالا بـه اصفهان 
می آمدنـد تـا سـاعتی از خودشـان بگوینـد و برونـد!!  اتفاقـی 
کـه خیلـی از اصفهانی هـا معتـرض آن بودنـد کـه چـرا بـرای 
جذابیـت از هنرمنـدان  اصفهانـی دعوت نمی شـود و همیشـه 

مـرغ همسـایه غاز اسـت!!
 بـا ایـن وجـود متاسـفانه در این سـالها گاه شـاهد اشـتباهات 

عمـدی و سـهوی در ایـن برنامـه تلویزیونـی  ....

تجارت ایــران و انگلستـان 
از 100 میلیـون دلار گذشت
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وزیر خارجه عربستان: 

فرمانده منطقه یکم امامت نیروی دریایی ارتش:
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بندر چابهار ایران  امن ترین مسیر
 برای تاجران افغانستان است

شناسه اگهی 1665404  

فراخوان  مناقصه عمومی)ارزیابی کیفی( - نوبت دوم
توجه: اعلام آمادگي جهت شرکت در این مناقصه صرفاً بصورت الکترونیکي)توکن( و از طریق سامانه ستاد به نشاني www.setadIran.ir مي باشد. 

مناقصه عمومی یک مرحـله ای شماره  م م/02/0423مربوط به  خدمات نگهداری فضای سبز آپارتمان ها - ادارات و اماکن عمومی شهرک نفت 
الف- شرح مختصر خدمات

انجام خدمات نگهداری فضای سبز ازجمله آماده سازی و تهیه زمین- واکاری- آب یاری- مبارزه با علف های هرز- سله شکنی-فرم دهی حصار سبز 
و درختچه های زینتی-چمن زنی و مرمت-هرس سبک درختان- تنظیفات و تمیز کردن محل انجام خدمات و حمل زوائد-گل کاری فصلی- تهیه 

و تامین گیاهان آپارتمانی ادارات با 62 واحد کاری هیه،تأمین کلیه ابزار و لوازم کار  بعهده و هزینه پیمانکار مي باشد.-سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه درج می گردد.
ب-   محل اجرای خدمات و مدت انجام کار:    محل اجرای خدمات در اهوازو مدت انجام آن 12مـاه  می باشد.

ج-   برآورد کارفرما: برآورد کارفرما جهت انجام خدمات   -/282,640,242,416ریال  مي باشد
د-شرایط مناقصه گران متقاضی: - داشتن ظرفیت آزاد)تعدادي و ریالي( در رشته مربوطه 

مناقصه گران داراي رشته خدمات گرایش فضاي سبز از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعي داشتن گواهینامه تایید صلاحیت ایمني از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعي الزامیست. و 
همچنین اصالت گواهي نامه مذکور ارائه گردیده مي بایست در سایت  www.mcls.gov.irروئیت گردد. عدم ارائه یا روئیت گواهي نامه صلاحیت ایمني بمنزله حذف از مناقصه مي 
باشد .-گواهینامه تعیین صلاحیت)حداقل رتبه کلی شرکت 6 و فعالیت احراز شده در رشته فضای سبز(-فهرست سوابق کاري مفید، معتبر در زمینه  فضای سبز با ارائه قراردادهاي منعقده 
و ذکر مبالغ و همچنین گواهي پایان کار،ارزشیابي و مفاصا حساب کارهاي انجام شده -ارائه یک نسخه تأیید شده از صورتهای مالی حسابرسی شده  سال 1401که توسط شرکتهای 
مندرج در سامانه پردیس انجام شده باشد  الزامیست، صورتهای مالی مذکور بایستی حاوی گزارش و ممهور به مهر و امضاء حسابرس باشد و در سامانه پردیس ثبت و قابل روئیت باشد 
و در صورت عدم ارائه به منزله حذف از مناقصه خواهد بود. -)مبنای پذیرش در خصوص هر گونه گزارش حسابرسی صورت های مالی، بارگذاری گزارش مذکور از طریق سایت جامع 
حسابداران رسمی ایران)قابل استعلام در وبگاه www.iacpa.ir( با قابلیت مشاهده در سامانه پردیس می باشد(شرکت هایی که صلاحیت ایمنی آنها در حال بررسی می باشد و 
گواهی 2 ماهه اداره کار را بارگذاری و ارائه نموده اند  بایستی در سامانه مربوط به وزارت کار و رفاه اجتماعی قابل رویت باشد در غیر اینصورت ارائه هر مدرکی قابل قبول نخواهد بود. -ارائه 
مدارکی دال بر دارا بودن خط مشی ایمنی HSE -کلیه مدارک ذکر شده می بایست بصورت برابر اصل ارائه گردد-ضمناً حداقل امتیاز ارزیابی کیفی قابل قبول 50 از 100 امتیاز خواهد 
بود.- در تعیین برنده مناقصه و در شرایط برابر،الویت با شرکت هاي بومي استاني مي باشد.-داشتن گواهینامه تایید صلاحیت ایمني از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعي توانایي ارائه 
تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار به مبلغ -/14,132,012,121ریال  همچنین ) 10% مبلغ پیمان )در صورت برنده شدن ( بعنوان تضمین انجام تعهدات می باشد(مناقصه گر جهت 
تحویل تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار علاوه بر بارگذاری تصویر تضمین از طریق سامانه لازم است بصورت حضوری به دفتر کمیسیون مناقصات در اهواز، کوی فدائیان اسلام مجتمع 

تندگویان، واقع در روبروی بلوک دو، ساختمان طرحهای راه و ساختمان در مهلت مقرر مراجعه و تضمین را تسلیم نمایند.
  هـ-محل و  مهلت دریافت اسناد:  از کلیه متقاضـیان واجد شرایط دعـوت به عمل مي آید ظرف مهلت مقرر در این فراخوان جهت دریافت اسناد و اعلام آمادگی از طریق سامانه 
ستاد و به نشاني www.setadIran.ir مراجعه نمایند تا ارزیابي هاي لازم وفق آیین نامه اجرایي بند ج ماده 12 قانون برگزاري مناقصات)ارزیابي کیفی(بر روي مدارک ارسالي 

مناقصه گران به عمل آید. 1- مهلت اعلام آمادگی: بصورت الکترونیکی )غیر حضوری و( از ساعت 8:00 تاریخ  1402/11/23 لغایت  ساعت 19:00  تاریخ   1402/12/02
www.setadIran.ir 2- مبلغ خرید اسناد و شماره حساب: واریز مبـلغ  1,428,000ریال از طریق درگاه موجود در سامانه به نشانی

ضمناً می بایستی حداکثر ظرف مدت 14روز مدارک ارزیابی کیفی خود را مطابق با اطلاعات درخواست شده در استعلام ارزیابی کیفی از طریق سامانه ستاد بارگذاری نمایند. بدیهی است 
کارفرما این حق را برای خود محفوظ میدارد به مدارکی که شرایط مندرج در متن آگهی و استعلام ارزیابی کیفی را لحاظ ننموده اندترتیب اثر ندهد.

محل، زمان تحویل و گشایش پیشنهادها: متقاضیان واجد الشرایط در مرحله ارزیابی کیفی مکلفند پیشنهادات خود را حداکثر تا ساعت 15:30 روز  سه شنبه مورخ  1403/01/28 
به صورت الکترونیکي و از طریق سامانه ستاد تسلیم نمایند. ضمناَ پیشنهادات در ساعت 08:30 روز  چهارشنبه مورخ  1403/01/29 گشایش و قرائت خواهد شد و حضور نماینده مناقصه 
گران با معرفي نامه و کارت شناسایي معتبر بلامانع است.همچنین مناقصه گران می بایست ضمن بارگذاری الکترونیکی تصویر تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار در سامانه تا ساعت 
15:30روز  سه شنبه مورخ 1403/01/28 اصل تضمین مذکور را به صورت فیزیکی به کمیسیون مناقصات شرکت ملي مناطق نفتخیز جنوب در آدرس: اهواز- کوی فدائیان اسلام مجتمع 

تندگویان، واقع در روبروی بلوک دو، ساختمان سابق طرحهای راه و ساختمان تسلیم نمایند.
همزمان ارائه معرفی نامه و کارت ملی برای متقاضیان شرکت در مناقصه و نمایندگان شرکتها در همه مراحل لازم و ضروری می باشد.

تذکر: حسب مورد ارائه یک نسخه اصلي از اساسنامه شرکتها، آگهي تاسیس، آخرین تغییرات ثبتي و هرگونه گواهي مبني بر واجد شرایط بودن شرکت مطابق با مفاد آگهي الزامي مي باشد. 
امور حقوقي و قراردادها - مناطق نفتخیز            تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/28  تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/29 

WWW.NISOC.IRhttp://iets.mporg.ir

شرکت تعاونی تدبیرگران لاجورد آریایی شهر یزد در نظر دارد احداث نیروگاه خورشیدی  200 کیلووات در فاز اول را به 
پیمانکار واجد شرایط واگذار نماید.لذا از کلیه پیمانکاران واجد شرایط دعوت می شود جهت شرکت در مناقصه و خرید اسناد 
تا تاریخ 1402/12/15 به محل دفتر تعاونی واقع در یزد میدان ابوذر روبروی عمارت وکیل ساختمان اسکان طبقه دوم واحد 

9 مراجعه و یا با شماره تلفن 0353826620۷ تماس حاصل فرمایند،
تاریخ انتشار 1402/11/29

آگهی  مناقصه
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اخبـار کوتـاهاخبـار بیـن المـلل

واکنش انصارالله به قرار گرفتن نام این جنبش 
در فهرست سازمان های تروریستی آمریکا

سخنگوی جنبش انصارالله یمن در واکنش به قرار گرفتن نام این 
آمریکا  گفت:  آمریکا  تروریستی  سازمان های  فهرست  در  جنبش 
می خواهد به یمن آسیب بزند و این تصمیمات برای حمایت از رژیم 
صهیونیستی و تشویق آنها به ادامه جنگ و نسل کشی علیه مردم 
فلسطین در نوار غزه است.به نقل از المیادین، »محمد عبدالسلام« 
اعلام کرد: یمن تحت تاثیر این تصمیمات قرار نمی گیرد و از مواضع 
اصولی، انسانی و ایمانی خود عقب نشینی نخواهد کرد و به حمایت 
از غزه ادامه می دهد. وی تاکید کرد: یمن تا زمان توقف تجاوزات 
رژیم صهیونیستی علیه ملت فلسطین و رفع محاصره غزه، همچنان 
به جلوگیری از عبور کشتی های رژیم اشغالگر یا کشتی هایی که عازم 

بنادر فلسطین اشغالی هستند، ادامه می دهد.

حضور حداکثری و انتخاب اصلح، توطئه  دشمنان 
را نقش بر آب خواهد کرد معاون نخست وزیر جمهور ارمنستان با بیان اینکه ایران 

گفت:  است،  ارمنستان  برای  مهم  بسیار  شریک  یک 
حجم  کشور  دو  همکاری های  گسترش  با  می توان 
مبادلات تجاری را در گام نخست به یک میلیارد دلار 

و در گام بعدی به 3 میلیارد دلار افزایش داد.
کمیسیون  اجلاس  هجدهمین  در  گریگوریان  مهر 
مشترک همکاری های اقتصادی ایران و ارمنستان در 
تهران اظهار کرد: از میزبانی و برخوردهای خیلی گرم 
و سازنده  جمهوری اسلامی ایران تشکر می کنم.وی با 
اشاره به برگزاری هجدهمین نشست کمیسیون مشترک 
همکاری های اقتصادی ایران و ارمنستان، افزود: با توجه 
به روابط و همکاری های دو کشور، می توانیم موارد توافق 
شده را با تلاش های مشترک عملیاتی کنیم و برای منافع 
ملت دو کشور گام برداریم.معاون نخست وزیر ارمنستان 
تاکید کرد: ایران برای ما فقط یک کشور همسایه نیست، 
اداره ای که  با  و  است  بسیار مهمی  بلکه یک شریک 
برای تعمیق روابط دو کشور داریم سعی می کنیم تمام 
توافقات را جامه عمل بپوشانیم.مهر گریگوریان گفت: 
رئیس جمهوری اسلامی ایران و نخست وزیر ارمنستان 
سال 2022 توافق کردند که حجم مبادلات تجاری دو 
کشور در گام نخست به یک میلیارد دلار و در گام بعدی 
به 3 میلیارد دلار افزایش یابد که این کمیسیون بستر 

مناسبی باشد برای تحقق هدف است.
وی با اشاره به اینکه در سال گذشته طرح هایی بین دو 
کشور توافق شد، بیان کرد: می توان به تمدید قرارداد 
گاز در برابر برق اشاره کرد؛ همچنین شرکت های ایرانی 
عملیات عمرانی پروژه راه سازی آگاراک- کاجاران را به 
عهده گرفتند و از سوی دیگر پروژه خط سوم انتقال برق 
که اتمام آن برای ارمنستان اهمیت زیادی دارد. معاون 

نخست وزیر ارمنستان ادامه داد: افزایش ظرفیت حمل و 
نقل و ترانزیت بین دو کشور در دستور کار قرار دارد و نیاز 
است سازوکار جدید برای آن ایجاد شود.مهر گریگوریان 
با اشاره به افتتاح سرکنسولگری ایران در قاپان، گفت: 
این اقدام می تواند ابزاری برای گسترش روابط تجاری 
باشد؛ همچنین ایجاد سرکنسولگری جمهوری ارمنستان 
برای فعال سازی روابط جدید  تبریز هم می تواند  در 
اقتصادی و تجاری اهمیت بسزایی داشته باشد. وی با 
بیان اینکه روابط ایران و ارمنستان فقط دوجانبه نیست، 
عبوری  و مسیر  ارمنستان گذرگاه  برای  کرد:  تصریح 
خلیج فارس به دریای سیاه، گذرگاه شمال و جنوب و 

راه اندازی محورهای چهارگانه مهم است.
: امیدوارم با تلاش های مشترک بتوانیم طرح هایی که 
برای ارمنستان جنبه استراتژیک دارد را محقق کنیم، 
البته موقعیت جغرافیایی ارمنستان هم می تواند نقش 
مهمی در جهت ایجاد ارتباط ایران و کشورهای اتحادیه 
داد: دولت  ادامه  مهر گریگوریان  باشد.  داشته  اوراسیا 
ارمنستان از توافق دوجانبه بین ایران و اوراسیا که اواخر 
سال گذشته میلادی امضا شد، خشنود است و در این 

ایران را داریم.وی  با  رابطه آمادگی همکاری های لازم 
گفت: برای تحقق بخشیدن هر طرح اقتصادی مهم ترین 
پیش شرط آن امنیت و ثبات اقتصادی است و عدم امنیت 
و ثبات تهدیدی برای تمام طرح های اقتصادی خواهد 
بود. نگاه ارمنستان ایجاد ثبات پایدار و امنیت با دورنمای 
منظور  همین  به  است؛  منطقه  در  اقتصادی  توسعه 
ارمنستان طرح چهارراه صلح را ارائه کرده که از پیش 
شرط های آن این است که همه مسیرهای مواصلاتی باید 
رفع انسداد شوند و در این راستا همه کشورهای در این 
مسیر باید به اصول تمامیت ارضی و حاکمیت کشورها 
احترام بگذارند.معاون نخست وزیر ارمنستان بیان داشت: 
جمهوری ارمنستان مراتب قدردانی خود را از جمهوری 
اسلامی ایران و رهبر معظم جمهوری اسلامی ایران در 
رابطه با مواضعی که در مورد تمامیت ارضی ارمنستان 
و تغییر ناپذیری مرزها و حاکمیت ارمنستان داشتند، 
قدردانی می کنم.مهر گریگوریان در پایان گفت: با امضای 
سند کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و 
ارمنستان روابط دو کشور عمیق ترین خواهد شد و باعث 
رفاه مردم دو کشور و ثبات در منطقه خواهد می شود.

اقتصادی  مشترک  کمیسیون  اجلاس  هجدهمین 
جمهوری اسلامی ایران و جمهوری ارمنستان، با حضور 
هیات هایی از معاونان وزارتخانه ها و دستگاه های اجرایی 
دو کشو، به میزبانی سازمان برنامه و بودجه در تهران آغاز 
شد. امروز نیز با دیدار و گفتگوی داود منظور، معاون 
رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشورمان 
امضای  با  ارمنستان  جمهوری  نخست وزیر  معاون  و 
سند همکاری هجدهمین اجلاس کمیسیون مشترک 
اقتصادی جمهوری اسلامی ایران و جمهوری ارمنستان 

به کار خود پایان خواهد داد.

ایران یک شریک بسیار مهم برای ارمنستان است

وزیر خارجه عربستان تاکید کرد: در مورد 
عمره هیچ ملاحظه  در  ایرانیان  حضور 
فنی  مشکل  رفع  ندارد  وجود  سیاسی 
در سازمان هواپیمایی عربستان در گام 
امیرعبداللهیان  دارد.حسین  قرار  نهایی 
سعودی  همتای  با  تلفنی  گفتگوی  در 
با اشاره به تداوم جنایات رژیم اسراییل 
علیه مردم فلسطین در نوار غزه و کرانه 
رژیم  اقدامات  و  تهدیدات  به  باختری، 
صهیونیستی علیه منطقه رفح که بیش از 
یک میلیون و 300 هزار آواره فلسطینی 
را در خود جای داده است، اشاره کرد و 
با تبیین وضعیت بغرنج انسانی در شمال 
و  تهدیدات  این  با  مقابله  غزه، ضرورت 
نگرانی ها را مورد تأکید قرار داد.وزیر امور 
خارجه افزود: آنچه در غزه و کرانه غربی 
شاهدیم، با همراهی کامل آمریکا و در 
موضوع رفح و با چراغ سبز کاخ سفید در 
حال انجام است.امیرعبداللهیان گفت: ما 
جنگ را راه حل نمی دانیم اما در صورت 
عدم حل فوری سیاسی، آثار منفی تداوم 

نسل کشی رژیم اسراییل بر امنیت و ثبات 
منطقه اجتناب ناپذیرست. وی با اشاره به 
رایزنی های منطقه ای و گفتگوی تلفنی 
دبیرکل سازمان  با  از جمله  اخیر خود 
نشست  برگزاری  اسلامی،  همکاری 
اضطراری وزرای خارجه این سازمان را 
در موضوع غزه ضروری دانست. طرفین 
با اشاره به شرایط منطقه ای و بین المللی 
ویژه  به  و  اسلام  در جهان  مشکلات  و 
فلسطین، وجود نگاه راهبردی در مناسبات 
دو کشور را مورد تاکید قرار دادند. در این 

گفتگو همچنین امیرعبداللهیان با اشاره 
به مذاکرات سازنده اخیر هیات نیروهای 
مسلح کشورمان در عربستان، علت تاخیر 
در حل مشکل پرواز عمره گزاران ایرانی 
را در فضای رو به رشد مناسبات تهران 
و ریاض جویا شد.وزیر خارجه عربستان 
تاکید کرد: در مورد حضور ایرانیان در حج 
عمره هیچ ملاحظه سیاسی وجود ندارد 
رفع مشکل فنی در سازمان هواپیمایی 
عربستان در گام نهایی قرار دارد.وی برای 
از سرگیری سفر عمره گزاران ایرانی به 

مکه مکرمه و مدینه منوره ابراز امیدواری 
پیشنهاد  از  فرحان  بن  فیصل  کرد. 
اجلاس  تشکیل  برای  امیرعبداللهیان 
اضطراری وزرای خارجه کشورهای عضو 
سازمان همکاری اسلامی در جهت توقف 
نسل کشی رژیم اسراییل در غزه و کرانه 
با  طرف  دو  شد  مقرر  و  کرد  استقبال 
دیگر وزرای خارجه رایزنی بیشتر صورت 
دهند.وزیر خارجه عربستان از بی توجهی 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی نسبت به 
درخواست های جهانی برای توقف جنگ 
و حتی نادیده گرفتن مواضع و فشارهای 
حامیان این رژیم انتقاد نمود.وزرای امور 
خارجه جمهوری اسلامی ایران و عربستان 
سعودی بر ضرورت افزایش همکاری های 
دو کشور در حوزه های مختلف اقتصادی 
و تجاری و بویژه بین بخش های خصوصی 
دو کشور در چارچوب حقوق بین الملل 
بر  کشور  امور 2  وزرای  نمودند.  تاکید 
های  رایزنی  و  ها  تماس  تداوم  اهمیت 

فیمابین تاکید کردند.

وزیر خارجه عربستان: ملاحظه سیاسی درباره حضور ایرانیان در عمره وجود ندارد

همکاری های میان ایران و عراق در مبارزه با 
تروریسم تقویت می شود

ادعای آمریکا: محموله تسلیحات ایران برای 
انصارالله یمن را توقیف کردیم

امیر سرتیپ صباحی فرد گفت: دشمنان از هر حربه ای برای ضربه زدن 
به نظام اسلامی و ایرانیان دریغ نخواهند کرد، بنابراین ملت شریف 
ایران با بصیرت روزافزون، حضور حداکثری و انتخاب اصلح یکبار دیگر 

توطئه های دشمنان را نقش بر آب خواهند کرد.
امیرسرتیپ علیرضا صباحی فرد فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش در 
ادامه بازدید از یگان های پدافندی غرب کشور در جمع کارکنان گروه 
پدافند کرمانشاه، گفت: ایران اسلامی در بکارگیری دانش نخبگان به 
ویژه نسل جوان و آینده دار از تمامی ظرفیت ها و بسترها استفاده 
می کند.وی افزود: بیگانگان باید از شرایط خیالی و نقشه های واهی در 
خصوص ایران اسلامی دست بردارند و از هرگونه مداخله، شیطنت و 
ایجاد تفرقه و دودستگی بپرهیزند.فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش، 
اذعان داشت: امنیت کشور در گرو اقتدار نیروهای مسلح و تجهیز 
پدافند هوایی به سامانه سلاح های موشکی، راداری و پهپادی به روز 
است. امیرسرتیپ صباحی فرد، خاطرنشان کرد: پدافند هوایی ارتش 
توانسته است در بسیاری از بخش های علوم پدافندی با بکارگیری 

دانش بومی و مهندسی معکوس پیشرفت های خوبی را رقم بزند.
از سخنان خود حضور و مشارکت پرشور در  وی در بخش دیگری 
انتخابات پیش رو را شاکله مشروعیت، مقبولیت و اثرگذاری بیشتر 
کشورمان در عرصه بین المللی دانست و خاطرنشان کرد: دشمنان از هر 
حربه ای برای ضربه زدن به نظام اسلامی و ایرانیان دریغ نخواهند کرد، 
بنابراین ملت شریف ایران با بصیرت روزافزون، حضور حداکثری و انتخاب 

اصلح یک بار دیگر توطئه های دشمنان را نقش بر آب خواهند کرد.

کارشناس مسائل منطقه گفت: تقویت و گسترده تر شدن همکاری های 
جمله  از  تروریسم  مختلف  اشکال  با  مبارزه  در  عراق  و  ایران  میان 
و  قضایی  رتبه  عالی  مقامات  گفت وگوی  مورد  محورهای  مهمترین 
امنیتی دو طرف در هفته های اخیر است. حسن هانی زاده کارشناس 
مسائل منطقه در خصوص اهمیت تقویت همکاری های امنیتی و قضایی 
میان ایران و عراق متعاقب سفرهای انجام شده از سوی مقامات عالی 
رتبه دو کشور در هفته های اخیر، اظهارداشت: با توجه به اینکه طرف 
عراقی باید در چهارچوب توافقنامه امنیتی که میان ایران و آن کشور 
در سال گذشته امضا شده پایبند باشد در هفته های اخیر شاهد رفت 
و آمدها و ملاقات هایی میان »مقامات عالی رتبه امنیتی و قضایی ایران 
و عراق« هستیم.وی گفت: ایران و عراق جهت کنترل مرزها و منع 
ورود گروهک های تروریستی و تجزیه طلب به خاک ایران، »توافقنامه 
امنیتی مشترک« تدوین کردندکه تا به امروز جمهوری اسلامی ایران 
نسبت به تعهداتش عمل کرده اما شواهد نشان می دهد که گویا اجرای 
این توافقنامه از سوی مقامات عراقی چندان جدی گرفته نشده است.

این کارشناس مسائل منطقه با بیان اینکه »توافقنامه موجود که راهبرد 
امنیتی میان ایران و عراق تلقی می شود«، افزود: بر اساس این توافقنامه 
گروهک های تروریستی تجزیه طلب باید از نزدیکی مرزهای دو کشور و 
به خصوص در شمال عراق خارج و خلع سلاح شده و در نهایت از خاک 

عراق اخراج یا تحت نظارت کامل سازمان ملل قرار بگیرند.
ابومهدی  و  سلیمانی  قاسم  حاج  سردار  ترور  »پرونده  دیگر  موضوع 
المهندس« است که با توجه به اینکه سردار سلیمانی مهمان دولت 
عراق محسوب می شد و این دولت مسئول حفظ جان این سردار شهید 
بود، بغداد باید علیه اقدام تروریستی آمریکا اقامه دعوا و در مجامع 
بین المللی هم شکایتی رسمی را علیه واشنگتن مطرح کند.تقویت و 
»گسترده تر شدن همکاری های میان ایران و عراق در مبارزه با اشکال 
مختلف تروریسم« از دیگر محورهای مورد گفت وگوی مقامات عالی 
رتبه قضایی و امنیتی دو طرف در هفته های اخیر بود. با توجه به اینکه 
۱۴۰۰ کیلومتر مرز مشترک میان دو کشور وجود دارد طرف ایرانی 
مصرانه از طرف عراقی می خواهد که نسبت به تامین امنیت مرزهای 
مشترک توجه جدی تری داشته باشد و اجازه ندهند که گروهک های 
تروریستی از خاک عراق برای ورود به ایران و ایجاد ناامنی استفاده کنند.

معاون اجرایی رییس جمهور با بیان اینکه، در حال حاضر ۲ میلیون 
و ۳۰ هزار واحد مسکونی در حال ساخت است و پیشرفت آن ها  از 
سطح زمین تا ۱۰۰ درصد بوده است، بازگرداندن بیش از ۷ هزار واحد 
صنعتی نیمه فعال یا راکد به چرخه تولید را از مهم ترین اقدامات 
دولت سیزدهم عنوان کرد. محسن منصوری شامگاه پنج شنبه در 
نشست سراسری اساتید معارف اسلامی دانشگاه های کشور در محل 
مجموعه فرهنگی هنری آدینه که با حضور رییس نهاد نمایندگی مقام 
معظم رهبری در دانشگاه ها، وزیر علوم، وزیر اقتصاد و ۵۰۰ نفر از 
اساتید علوم معارف همراه بود، اظهار کرد: در سال ۱۴۰۰ دولت را در 
شرایطی تحویل گرفتیم که حدود ۴۰۰ هزار میلیارد تومان کسری 
بودجه داشت. همچنین ۱۵ تا ۲۰ هزار میلیارد تومان در ماه نیز 
بدهی اوراق مشارکت دولت بوده که از قبل هزینه شده بود و ما باید 
آن را پرداخت می کردیم. معاون اجرایی رییس جمهور ادامه داد: در 
زمان تحویل گرفتن دولت، تورم تولید )که یک شاخص بسیار مهم 
در اقتصاد است( ۱۰۳ درصد بود و تلاش کردیم تا پایان سال ۱۴۰۰ 

مسئله را کم کم حل کنیم و این مقدار را کاهش دهیم.

گفت وگوی وزیر خارجه انگلیس و همتای چینی 
درباره دریای سرخ و ایران

اذعان ژنرال صهیونیست به درایت »سیدحسن 
نصرالله« و توان حزب الله

مقام ارشد روس: ادعای ساخت تسلیحات 
هسته ای فضایی نادرست و مضحک است

وزیران امورخارجه چین و انگلیس با یکدیگر دیدار و درباره تحولات 
دریای سرخ و ایران گفت وگو کردند.

دیوید کامرون، وزیر امورخارجه انگلیس با وانگ یی، همتای چینی 
خود در حاشیه کنفرانس مونیخ با یکدیگر دیدار کردند.

بنابر اعلام وزارت امورخارجه انگلیس، کامرون در این دیدار از وزیر 
امورخارجه چین خواسته است تا از روابط پکن با تهران برای عمال 
فشار بر انصارالله یمن در رابطه با حملات به برخی کشتی های تجاری 
در دریای سرخ استفاده کند. وزیر امورخارجه انگلیس همچنین درباره 
مسائل پیرامون حقوق بشر در استان  سین کیانگ در چین و هنگ 

کنگ با وانگ یی گفت وگو کرده است.
وزارت امورخارجه چین نیز در بیانیه ای درباره این دیدار اعلام کرد: 
وانگ در اظهارات خود تاکید کرده است که هر دو طرف باید ارتباطات 
راهبردی را تقویت و نقش خود را در ارتقای امنیت و حفظ صلح ایفا 
برای توسعه  باید  کنند. وانگ یی به علاوه گفته است که دو طرف 
»همگرایی منافع« و مدیریت صحیح اختلافات و تضادها میان دو 

کشور تلاش کنند تا روابط خود را به مسیر درست بازگردانند.

یک ژنرال بازنشسته رژیم صهیونیستی به توان حزب الله و درایت »سید 
حسن نصرالله« دبیرکل حزب الله لبنان اذعان کرد.

رژیم  بازنشسته  سرتیپ  هکوهین«  »گرشون  الیوم،  رای  از  نقل  به 
صهیونیستی گفت که سید حسن نصرالله دبیر کل حزب الله لبنان، 
از روی حکمت و در عین حال حرفه ای و خطرناک دارد. رفتاری 

وی افزود: نصرالله تمایل شدیدی به حمایت از حماس دارد و به دنبال 
بهره گیری از شرایط برای تبدیل کردن حزب الله به قدرت منطقه ای 
است. این ژنرال بازنشسته ادامه داد: حتی اگر اسرائیل امتیازهای خاصی 
به حزب الله بدهد، نصرالله باز هم به آن اکتفا نخواهد کرد، زیرا اهدافی 

دارد که به خاطر آن علیه اسرائیل جنگ به راه خواهد انداخت.
هکوهین اضافه کرد: نصرالله حتی اگر تمام خواسته ها یا برخی از آنها 
برآورده شود، باز هم به جنگ علیه اسرائیل در زمانی که تصمیم بگیرد، 
روی خواهد آورد. این در حالی است که پیش از این رسانه های رژیم 
صهیونیستی در واکنش به پاسخ سید حسن نصرالله دبیرکل حزب الله 
لبنان به تهدید »یوآو گالانت« وزیر جنگ این رژیم برای حمله به عمق 
لبنان و از جمله بیروت که گفته بود، »از جنوب تا شمال سرزمین های 
اشغالی در تیررس موشک های مقاومت است« اعلام کردند که نصرالله 
حقیقت را می گوید. رسانه های رژیم صهیونیستی همچنین اعلام کردند 
که پس از تهدیدهای نصرالله، راه ها در شمال سرزمین های اشغالی بسته 
شده است. به نوشته این رسانه ها، سید حسن نصرالله گفت که توان 
موشکی بزرگی دارد که می تواند، کریات شمونه در شمال تا ایلات در 

جنوب را هدف قرار دهد، این درست است و وی دروغ نمی گوید.

یک دیپلمات عالی رتبه روس در واکنش به ادعای رسانه های غربی مبنی 
بر تلاش مسکو برای تولید تسلیحات هسته ای فضایی را »نادرست و 
مضحک« خواند و آن را کارزار ضدروسی دیگر واشنگتن دانست. به 
گزارش خبرگزاری تاس، گنادی گاتیلوف نماینده دائم روسیه در دفتر 
سازمان ملل در خصوص ادعاهای منتشر شده در رسانه های غربی نسبت 
به تلاش مسکو برای ساخت سلاح هسته ای فضایی با هدف سرنگونی 
ماهواره های موجود در مدار زمین، این اخبار را نادرست و مضحک خواند.

وی خاطرنشان کرد: ما معتقدیم که این ادعاها تلاش واشنگتن برای راه 
اندازی یک کارزار ضدروسی دیگر با هدف توجیه طرح های نظامی خود 
در فضا است که به وضوح در دکترین های نظامی ایالات متحده تعریف 
شده است.این دیپلمات ارشد روس در ادامه اضافه کرد: براساس ادعاهای 
رسانه های غربی، فضای نزدیک به زمین به عنوان محیط عملیاتی 
دیگر برای تقابل معرفی و روسیه و چین به عنوان دشمن و تهدید اصلی 
شناخته شده اند. گاتیلوف یادآور شد که قوانین بین الملل ممنوعیت 
استقرار هر شی مسلح و به ویژه تسلیحات کشتار جمعی را در فضا 
مشخص کرده است. پیش از این، شبکه خبری سی ان ان به نقل از سه 
مقام آگاه که خواستند نامشان فاش نشود، مدعی شد که مسکو در حال 
برنامه ریزی برای استقرار تسلیحات هسته ای در فضا با هدف نابودی 

ماهواره های قرار گرفته در مدار زمین است.

سخنگوی اتاق صنایع و معادن افغانستان 
معتقد است بندر چابهار ایران ارزان ترین 
و امن ترین مسیر برای تاجران و فعالان 
حوزه صنایع افغانستان است و باید از 
ظرفیت های عظیم این بندر استفاده 

حداکثری داشته باشند.
 طی بیش از دو سال گذشته مبادلات 
جمهوری  و  افغانستان  میان  تجاری 
اسلامی ایران، افزایش  چشمگیر داشته  
بر  نیز  کشور  دو  پایه  بلند  مقامات  و 

گسترش این مبادلات تاکید کردند.
مسوولان اتاق صنایع و معادن افغانستان 
افزایش مبادلات تجارتی میان افغانستان 
با جمهوری اسلامی ایران را به نفع هر 
دو کشور خوانده و می گویند که هر دو 
جانبه ی  یک  تحریم های  تحت  کشور 
غرب قرار دارند و به همین دلیل بازار 
تجارت میان هر دو کشور، برای همدیگر 

مناسب ترین بازار است.
اتاق  سخنگوی  هاشمی  عبدالمعید 
صنایع و معادن افغانستان در این ارتباط، 
به خبرگزاری ایرنا گفت: خوشبختانه در 
بیش از دو سال گذشته، روابط اقتصادی 
میان افغانستان و جمهوری اسلامی ایران 

در یک مرحله جدید قرار گرفته است.
برای  بندرچابهار  تصریح کرد:  هاشمی 

صنعت کاران افغانستان نسبت به دیگر 
بنادر، ارزان تر و امن تر است و از این رو 
صنعت کاران افغانستان باید برای واردات 
و صادرات خویش از این بندر استفاده 
اتاق صنایع و معادن  کنند. سخنگوی 
افغانستان با بیان اینکه صنعت کاران در 
مرحله استخراج معادن بزرگ افغانستان 
و  ایرانی  دارند، گفت: شرکت های  قرار 

افغانستان که به طور سهامی کار می کنند 
سنگ های  فراوری  های  کارخانه  باید 

قیمتی را در کابل فعال بسازند.
وی سرمایه گذاری سرمایه گذاران ایرانی 
فرصت های  دیگر  از  را  برق  حوزه  در 
موجود در افغانستان عنوان کرد و افزود: 
به 600  روز  شبانه  هر  در  کابل  شهر 
مگاوات برق نیاز دارد و ما در حال حاضر 
300 مگاوات کمبود برق داریم و مناسب 
این  در  ایرانی  سرمایه گذاران  است 
کنند. سخنگوی  بخش سرمایه گذاری 
اتاق صنایع و معادن افغانستان بر رفت 
و  نمود  تاکید  نیز  صنعت کاران  آمد  و 
نمایشگاه های  باید  کرد:  خاطرنشان 
اقتصادی و تجاری بیشتری برگزار گردد 
تا ملت های هر دو کشور با محصولات 
یک دیگر آشنایی بیشتر پیدا کرده و از 

آن استفاده کنند.

فرمانده نیروی دریایی ارتش با اشاره به اینکه گفتمان 
اقتصاد دریا در اولویت کشورها قرار دارد، گفت: ناوگروه 
۸۶ جایگاه ایران را به عنوان یکی از قدرت های دریایی 
دریادار  امیر  کرد.  تثبیت  اسلام  جهان  و  آسیا  غرب 
شهرام ایرانی در همایش تبیین دستاوردهای ناوگروه 
۸۶ نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران اظهار 
داشت: نقطه عطف اقتدار جمهوری اسلامی ایران انجام 
موفق ماموریت ناو گروه ۸۶ بود.فرمانده نیروی دریایی 
ارتشافزود: ناوگروه ۸۶ جایگاه ایران را به عنوان یکی از 
قدرت های دریایی غرب آسیا و جهان اسلام تثبیت کرد.

دریادار ایرانی تصریح کرد: بر خلاف همه تهدیدهایی 
که انتظار می رفت در این ماموریت رخ دهد، ناوگروه 
نیروی دریایی ارتش به سلامت عازم شد و سلامت تر 
هم به مهین بازگشت.وی اضافه کرد: در همان زمان که 
ناوگروه در سواحل آمریکا، پرچم جمهوری اسلامی ایران 
را به نمایش می گذاشت، ۹۰ درصد طرف های غربی در 
پیام های خود از واژه قایق برای این ناوگروه استفاده 
چنین  اسلامی  ایران  آنها  نگاه  از  که  چرا  می کردند. 

توانی نداشته و ندارد. در حالی که امروز آنها فهمیدند 
نظام مقدس ایران اسلامی این تجهیزات را در اختیار 
دارد. فرمانده نیروی دریایی ارتش با بیان اینکه اقتصاد 
اقیانوسی موضوعی بسیار مهم برای گفتمان اقتصاد دریا 
برای همه کشورها است، یادآور شد: اقتصاد اقیانوسی 
در ۲۰ سال آینده قطعا تحولات جهانی و آب و هوا، 
محیط زیست و فناوری را پوشش خواهد داد.همانطور 
که رهبر معظم انقلاب فرمودند، ما نباید از سایر کشورها 
عقب بمانیم و باید بهره گیری از ظرفیت دریا به بالاترین 
رشد در این مسیر برسیم که به طور قطع با سیاست 

گذاری های انجام شده، نگاه به سمت دریا به صورت 
ویژه ای به سمت شکوفایی تغییر یافته است. ناو گروه 
۸۶ متشکل از ناوشکن تمام ایرانی دنا و ناو بندر مکران 
دارای نمایندگانی از ۲۹ استان کشور که ماموریت خود 
را از ۲۹ شهریور پارسال آغاز کرد، ۳۰ اردیبهشت امسال 
به کشور بازگشت.این ناو گروه در طول انجام ماموریت 
خود چهار مرتبه از خط استوا عبور کرد و در مدت 
ماموریت در بندرهای بمبئی هندوستان، بندر جاکارتا، 
بندر ریودوژانیرو، بندر کیپ تاون و صلاله پهلوگیری و از 
تنگه مالاکا،  دریای سلبس، اقیانوس آرام، تنگه ماژلان، 
اقیانوس اطلس، اقیانوس هند و دریای عمان گذر کرد.

این نخستین ناو گروه جمهوری اسلامی ایران بوده که 
با عبور از اقیانوس آرام اقدام به دور زدن کره زمین 
کرده و وارد قاره آمریکا شده که نشان دهنده توانمندی 
متخصصان داخلی و نیروهای مسلح جمهوری اسلامی 
ایران است.ناو گروه ۸۶، سه طوفان سهمگین را در سفر 
خود با موفقیت پشت سر گذاشت و توانست بیشترین 

عرض اقیانوس اطلس را در این سفر بپیماید.

بندر چابهار ایران  امن ترین مسیر برای تاجران افغانستان است

ناوگروه ۸۶ جایگاه ایران را به عنوان یکی از قدرت های دریایی جهان تثبیت کرد

معاون نخست وزیر ارمنستان:
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اقتـصاد 3
اخبار کوتاه اقتصادیگزارش اقتصادی

تولید انبه و موز در سه استان جنوبی
 با همکاری مالزی

ایران و مالزی تفاهم نامه همکاری در بخش کشاورزی امضا کردند که در 
آن به توسعه کشت انبه و موز در 3 استان جنوبی کشور تاکید شده است.

میوه وارداتی موز و انبه چنان ذائقه مردم را عوض کرده که میوه پذیرایی 
از مهمان،عیادت از مریض و میوه لوکس تالارها شده است.

وزرای کشاورزی ایران و مالزی تفاهمنامه همکاری امضا کردند که در 
استان های جنوبی کشور هرمزگان سیستان و بلوچستان و کرمان باغات 
موز و انبه توسعه می دهند. به گفته محمدعلی نیکبخت، وزیر جهاد 
کشاورزی، ظرفیت های همکاری در حوزه های شیلات، صید و صیادی، 
آبزی پروری و سرمایه گذاری در حوزه صنایع غذایی و فرآوری محصولات 
کشاورزی هم وجود دارد. محمد سبو وزیر کشاورزی مالزی هم تجارت 
در حوزه مواد غذایی و همکاری شرکت های دانش بنیان به ویژه در حوزه 
برنج را  بخش های اصلی تفاهمنامه خواند. ایران و مالزی اول مرداد 
1402 تفاهمنامه انتقال فناوری آموزشی و پژوهشی و تولید میوه های 
گرمسیری را امضا کرده بودند و در اجلاس اسمیک عربستان در زمینه 
تسهیل صادرات و واردات میوه نیز همکاری در حوزه های استاندارد و 
تولید محتوا به تفاهم رسیدند. طبق آمار حجم صادرات کشور مالزی 
800 میلیون دلار و سهم صادرات ایران 100 میلیون دلار است و قرار 
است بر اساس این تفاهمنامه حجم تجارت دو کشور افزایش یابد تجارت 

دو کشور از سال 2022 تاکنون 34 درصد رشد کرده است.

تجارت ایران و انگلستان از ۱۰۰ میلیون دلار گذشت

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور با 
تاکید بر اینکه نباید منابع بودجه دولت 
ناپایدار مثل  را به یک جریان درآمدی 
نفت گره بزنیم، گفت: مالیات بیش از 50 
درصد اصناف و مشاغل صفر مطلق است 
و حدود یک درصد 50 درصد مالیات این 

حوزه را پرداخت می کنند.
مالیاتی،  امور  سازمان  گزارش  به 
با  دیدار  در  سبحانیان  محمدهادی 
دانشجویان با بیان اینکه نباید هزینه های 
آن  و  کنیم  ایجاد  دولت  برای  پایدار 
متصل  نفت  ناپایدار  درآمدهای  به  را 
کنیم، اظهار داشت: به دلیل تحریم های 
بین المللی و چالش های فروش نفت، با 

جریان درآمدی ناپایدار مواجه هستیم.
وی با بیان اینکه از منظر مبانی نظری 
نباید منابع بودجه دولت را به یک جریان 
بزنیم،  گره  نفت  مثل  ناپایدار  درآمدی 
افزود: نفت دارایی و سرمایه این کشور 
است. صرفاً برای ما نیست، سهم نسل های 
آینده هم هست و نباید صرف امور جاری 
و  باید صرف سرمایه گذاری  بلکه  شود؛ 

جریان درآمدی کشور شود.
پرداخت  در  بی عدالتی  از  مردم 

مالیات گلایه دارند
داد: همکاران  ادامه  اقتصاد  وزیر  معاون 
سازمان امور مالیاتی در سنگر اول تامین 
منابع مالی دولت و کشور قرار دارند. امروز 
زحمات این عزیزان به مراتب بیشتر از 
گذشته است. مردم هم امروز بیش از آنکه 
از پرداخت مالیات گله داشته باشند، از 
بی عدالتی در پرداخت مالیات گلایه دارند.

رفع  اینکه  بر  تاکید  با  سبحانیان 
و  کردن  سیستمی  بی عدالتی،  معضل 
هوشمندسازی نظام مالیاتی است، گفت: 

ستانی  مالیات  سازوکار  امروز  آیا  اینکه 
درست و عادلانه است؟ متاسفانه پاسخش 
خیلی مثبت نیست، زیرا برخی از عوامل 

منجر به بی عدالتی می شوند.
وی بیان کرد: یکی از مظاهر بی عدالتی 
این است که برخورد یکسان با مودیان 
نمی گیرد،  صورت  اقتصادی  فعالان  و 
مالیاتی  مساله  یک  به  پاسخ  در  مردم 
می شوند  روبرو  متفاوت  جواب های  با 
از  مالیاتی  نظام  شدن  هوشمند  با  که 

برخوردهای سلیقه ای دور خواهیم شد.
ستانی  مالیات  نظام  سمت  به  باید 

مبتنی بر داده حرکت کنیم
رئیس سازمان امور مالیاتی تصریح کرد: 
نظام مالیاتی کشور از دهه های گذشته 
داشته  زیادی  مشکلات  و  بوده  سنتی 
است. باید به سمت نظام مالیات ستانی 
مبتنی بر داده حرکت کنیم. وقتی همه 
گرفت،  قرار  سیستمی  فرایند  در  چیز 
آن وقت از نظام سنتی فاصله خواهیم 
گرفت و در یک نظام هوشمند و مدرن، 
مالیات عادلانه رسیدگی و اخذ خواهد 
دانشجویان  به  خطاب  شد.سبحانیان 
گفت: هر آنچه قانون گذار مصوب کرده 

سازمان امور مالیاتی مکلف به اجرای آن 
است از جمله مالیات بر خانه ای لوکس که 
در سنوات گذشته بر اساس قانون بودجه 

اجرا شده است.
سازمان مالیاتی مجری قانون است

وی ادامه داد: انتظار داریم در تبیین این 
موضوع به ما کمک کنید؛ اینکه سازمان 
مالیاتی مجری قانون است و نه می تواند 
هست،  معاف  که  چیزی  از  ریال  یک 
مالیات بگیرد و بالعکس نه از چیزی که 
مشمول مالیات هست، می تواند مالیات 
نگیرد. معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی 
تصریح کرد: مطالبه گری اجتماعی به ویژه 
از سوی نخبگان و جامعه دانشگاهی در 
سرعت بخشیدن حرکت به سمت نظام 
مالیاتی هوشمند نقش بسزایی دارد. هم 
مالیاتی  فرایندهای  از  بسیاری  اکنون 
تا مودیان  و سامانه ای شده،  سیستمی 
اصلاً نیازی به حضور در ادارات مالیاتی 
حتی  مودیان  معتقدیم  نکنند.  پیدا 
المقدور به ادارات مالیاتی مراجعه نکنند. 
تا نه زمانش هدر برود و نه خدای نکرده 

مفسده ای اتفاق بیفتد..
فشار مالیاتی بر تولید را باید کم کنیم

که  از موضوعاتی  یکی  کرد:  تاکید  وی 
برای ما بسیار حائز اهمیت هست این 
را کم  تولید  بر  مالیاتی  فشار  که  است 
کنیم. در بسیاری از نقاط دنیا بار اصلی 
پرداخت مالیات بر ثروتمندان، پردرآمدها 
و کسانی است که مصرف بیشتری دارند.

رئیس سازمان امور مالیاتی بیان داشت: 
ما باید به سمت کاهش مالیات بر تولید 
برویم و باید فعالیت های تولیدی و مولد و 
دارای ارزش افزوده را با مکانیسم مالیاتی 
فعالیت های  مقابل  در  و  کنیم  ترغیب 
باید  غیرمولد و دارای جنبه سفته بازی 
صرفاً  مالیات  لذا  بگیریم؛  را  آن  جلوی 
مهم  ابزار  بلکه  نیست،  درآمدزایی  ابزار 

سیاست گذاری اقتصادی هم هست.
مشاغل  و  اصناف  درصد   50

مالیاتشان صفر مطلق است
 50 از  بیش  کرد:  یادآوری  سبحانیان 
درصد اصناف و مشاغل مالیاتشان صفر 
اصناف  مطلق است. حدود یک درصد 
و مشاغل 50 درصد مالیات این حوزه 
این  از  حاکی  آمار  این  می پردازند.  را 
از  ستانی  مالیات  ما  رویکرد  که  است 
تاکید  پایان  در  است.وی  دانه درشت ها 
کرد: معتقدیم نباید از همه مردم مالیات 
اخذ شود. باید از کسانی مالیات گرفت 
که دارای تمکن مالی هستند به همین 
دلیل در قوانین بودجه سنواتی، معافیت 
سالانه حقوق و... افزایش می یابد. مثلًا 
امسال که معافیت حقوق 10 میلیون 
تومان بود، در سال آینده به 12 میلیون 
تومان افزایش یافت. در حوزه اصناف و 
مشاغل نیز که امسال درآمد مشمول تا 
به 144  بود  معاف  تومان  میلیون   4۷

میلیون تومان افزایش یافت.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با اشاره به اینکه عزم 
هوش  ظرفیت  از  حداکثری  استفاده  سیزدهم  دولت 
مصنوعی است، گفت: در این دولت به اندازه 11 سال 
رکورد  یک  که  شده  پرتاب  فضا  به  ماهواره  گذشته، 

محسوب می شود.
عیسی زارع پور روز جمعه در جمع دانشجویان فعال 
فرهنگی، سیاسی و اجتماعی سراسر کشور در اردوگاه 
سیدالشهدای شهر آبعلی، ضمن تبیین دستاوردهای 
دولت سیزدهم در حوزه ICT با اشاره به پیگیری بیش 
از یک دهه مقام معظم رهبری برای تحقق شبکه ملی 
با تشریح فرآیند اجرایی این شبکه، آن را  اطلاعات، 

پروژه ای کلیدی و مهم برای کشور عنوان کرد.
وی گفت: شبکه ملی اطلاعات، شبکه ای امن، سریع و 
با کیفیت است که امکان ارائه خدمات متنوع را برای 
مردم دارد و یکی از اولویت های اصلی وزارت ارتباطات 

و فناوری اطلاعات است.
اجرای پروژه فیبرنوری در 100 شهر به پایان رسید

وزیر ارتباطات با بیان اینکه پروژه فیبرنوری منازل و 
کسب و کارها برای توسعه ارتباطات ثابت از یک سال و 
نیم پیش آغاز شده و در 100 شهر به اتمام رسیده است، 
افزود: نسل پنجم تلفن همراه نیز در این بستر انجام 
می شود و بر همین بستر تا سرعت چند صد گیگابیت 
بر ثانیه امکان ارائه سرویس وجود دارد و اطمینان دارم 
تا دهه های آینده، توسعه ارتباطات در شهرهای کشور 

را بیمه می کند.زارع پور با اشاره به اینکه تاکنون بیش 
از 6 میلیون پوشش فیبرنوری در کل کشور ایجاد شده 
است، گفت: بر اساس برنامه هفتم توسعه 20 میلیون 
پوشش باید به 20 میلیون اتصال خانه ها و کسب و 
کارها به فیبرنوری تبدیل شود. وی به توسعه ظرفیت 
مراکز تبادل ترافیک داخل در کشور اشاره کرد و گفت: 
در مسابقه آخر تیم ملی فوتبال، کشور رکورد ترافیک 
داخلی به ۷.5 ترابیت بر ثانیه رسید که بی سابقه بوده 
است که 20 درصد از این ترافیک از طریق مراکز تبادل 
ترافیک در خارج از استان تهران مدیریت شد که در 

نوع خود یک رکورد جدید بود.
حمایت وزارت ارتباطات از پیام رسان های بومی

وزیر ارتباطات به راهبرد تعدادی از کشورها در حوزه 

در  اگر  افزود:  و  کرد  اشاره  مجازی  فضای  مدیریت 
آینده، کشوری »دارای دیجیتال« بومی نداشته باشد، 
مستعمره دیجیتال محسوب می شود و حتی کشورهای 
اروپایی نیز نسبت به مدیریت فضای مجازی قوانینی 
مصوب کرده اند و در حال توسعه دارایی های دیجیتال و 

سکوهای بومی خود هستند.
از  ارتباطات  وزارت  حمایت  به  اشاره  با  زارع پور 
پیام رسان های بومی، تصریح کرد: بر اساس تلاش جوانان 
متخصص کشور، فعالیت در پیام رسان ها به روزانه بیش 
از 20 میلیون و ماهانه به بیش از 40 میلیون نفر رسیده 
و مطلوب ما این است که پیام رسان های بومی به قدری 
کیفیت پیدا کنند که با وجود پیام رسان های خارجی 
مردم از پیام رسان های بومی استفاده کنند.وی گزارشی 
از دستاوردهای فضایی در دولت سیزدهم ارائه کرد و 
افزود: در این دولت به اندازه 11 سال گذشته پرتاب 
ماهواره داشتیم که یک رکورد در این حوزه محسوب 

می شود و این پرتاب ها ادامه دارد.
در ادامه این جلسه، وزیر ارتباطات در پاسخ به سوالات 
دانشجویان حاضر درباره اقدامات انجام شده در حوزه 
هوش مصنوعی با اشاره به حکم ریاست جمهوری برای 
راهبری هوش مصنوعی، گفت: عزم  تشکیل شورای 
هوش  ظرفیت  از  حداکثری  استفاده  سیزدهم  دولت 
مصنوعی در کشور است و امیدواریم در آینده جزو 10 

کشور اول این حوزه باشیم.

در دهه 90 ساخت مسکن در کشور به 
حدود 200 تا 300 هزار واحد مسکونی 
در سال رسید در حالی که نیاز سالانه 
کشور حدود یک میلیون واحد مسکونی 
بود، با این حال دولت سیزدهم با اجرای 
طرح نهضت ملی مسکن ساخت چهار 
میلیون مسکن طی چهار سال را از همان 

ابتدای فعالیت خود آغاز کرد.
مسکن مهم ترین و بیشترین و سهم را در 
سبد معیشت خانوار دارد و این موضوع 
باعث شده در کلان شهرها بخش بیشتری 
از بودجه خانوار را به خود اختصاص دهد. 
حدود  به  مسکن  ساخت   90 دهه  در 
در  مسکونی  واحد  هزار   300 تا   200
سالانه  نیاز  که  حالی  در  رسید  سال 
کشور حدود یک میلیون واحد مسکونی 
بود. زمانی که عباس آخوندی، در دولت 
یازدهم و دوازدهم وزیر راه و شهرسازی 
شد، پروژه های اجرا شده در حوزه مسکن 
توسط دولت های قبل را پرچالش خواند 
و طرح مسکن مهر را مزخرف نامید، اما 
به  برنداشت،  گامی  زمینه  در  خود هم 
بحران  طوری که کارشناسان معتقدند 
مسکن به دلیل انفعال وی در بخش مهم 

مسکن بوده است.
ساخت چهار میلیون مسکن طی چهار 
سال شعار دولت سیزدهم بود که بر اساس 
گفته های محمدرضا مهدیار اسماعیلی، 
رئیس هیأت عامل صندوق ملی مسکن 
با توجه به اینکه اکنون میانه عمر دولت 
هستیم از پروژه عقب نیستیم و دولت 

سیزدهم بر وعده مسکنی ایستاده است. 
آن طور که کارشناسان و فعالان مسکن 
می گویند سالانه حدود یک میلیون تقاضا 
در بخش مسکن وارد می شود. همچنین 
در  خانوار  میلیون  اینکه 6  به  توجه  با 
کشور مستاجر ساخت مسکن می تواند 
هم بر بازار اجاره تاثیر مستقیم بگذارد 
و هم تورم این بخش را کنترل کند؛ اما 
نکته مهمی که در این زمینه وجود دارد 
به میزان اقساط است که ممکن است 
برای برخی خانوارها سنگین باشد. از این 
رو دولت سیزدهم ساز و کاری را تعیین 
کرد تا متقاضیان بتوانند از این پروژه ملی 

بهره مند شوند.
اکنون سقف بازپرداخت تسهیلات نهضت 
ملی مسکن کاهش یافته و به 5 میلیون 
و 900 هزار تومان رسیده است؛ این در 
حالی است که دولت هزینه های زمین 
را از متقاضیان دریافت نمی کند و برای 
 550 مبلغ  مسکونی  واحد  هر  ساخت 
میلیون تومان تسهیلات پرداخت می کند.

شرط ثبت نام
یکـی از شـروط اصلـی ثبت نـام بـرای 
دریافـت مسـکن در طـرح نهضت ملی 
این اسـت کـه متقاضیان نبایـد دارای 
واحد مسـکونی باشـند که جزییات آن 
توسـط وزارت راه و شهرسـازی اعـلام 
شـده اسـت؛ همچنیـن قبلًا نیـز نباید 
از تسـهیلات خریـد مسـکن اسـتفاده 
کـرده باشـند، بـه طـور معمـول ایـن 
طـرح متعلـق بـه کسـانی اسـت کـه 

درآمـد بالایـی ندارند.
بـا این شـرایط ابتدا تسـهیلات مسـکن 
بـرای طـرح نهضـت ملـی تنهـا 450 
میلیـون تومـان در نظر گرفته شـده بود 
کـه بازپرداخت آن 20سـاله بـود؛ به این 
ترتیب متقاضیان این تسـهیلات باید تا 
20 سـال هر ماه هشـت میلیون و ۷00 
هـزار تومـان به عنـوان اقسـاط وام بـه 
بانـک پرداخـت می کردنـد، امـا در ادامه 
بـا تصمیم شـورای پول و اعتبـار، درصد 
سـود ایـن وام بـه 18 درصـد کاهـش 

پیـدا کـرد و از طـرف دیگـر مبلـغ ایـن 
تسـهیلات هم بـه 550 میلیـون تومان 
افزایش یافت. پلکانی شـدن وام مسکن، 
اقسـاط 8.5 میلیونـی را بـه 5.۷ میلیون 
تومـان کاهـش داد و باز هـم این رقم به 
پنـج میلیـون و 900 هزار تومان رسـید 
تـا در مرحلـه دوم 2 میلیون و 600 هزار 
تومـان از رقم اقسـاط کم شـود. کاهش 
2 میلیـون و 600 هـزار تومانی اقسـاط 
در مجمـوع کمـک زیـادی به معیشـت 

متقاضیان خواهـد کرد.
اقساط 5 میلیون و 900 هزار تومانی

بررسی ها نشان می داد که میزان اقساط 
درآمد  میزان  به  نسبت  مسکن  وام 
متقاضیان بالاست، از این رو اقداماتی از 
این  تا  انجام شد  سوی دولت سیزدهم 

شرایط تسهیل شود.
بر اسـاس فرمول قبلـی متقاضیان باید 
طـی 20 سـال، 240 قسـط بـه مبلـغ 
هشـت میلیـون و 488 هـزار تومـان 
بـا تصمیـم  امـا  پرداخـت می کردنـد، 
دولت قرار شـد اقساط وام 550 میلیون 
تومانـی طـرح نهضـت ملـی مسـکن با 
روش پلکانـی محاسـبه شـود.  هـادی 
عباسـی، معـاون مسـکن و سـاختمان 
وزارت راه و شهرسـازی بـا اعـلام اینکه 
پرداخـت اقسـاط در بازپرداخـت آن در 
دو سـال نخسـت ماهانـه، حـدود پنـج 
میلیـون و 900 هـزار تومـان تعییـن 
شـده اسـت، گفـت: قسـط ها از سـال 

سـوم پلکانـی خواهد شـد.   

رویکرد دولت مالیات ستانی از دانه درشت هاست

عزم دولت استفاده حداکثری از ظرفیت هوش مصنوعی است

حمایت دولت از متقاضیان نهضت ملی مسکن

وزیر اقتصاد: کاهش تورم اولویت اصلی ستاد 
اقتصادی دولت است

رشد ۱۰۰ درصدی تولید
 ماشین آلات معدنی و راهسازی

چین در ژانویه 9۸۶ هزار بشکه نفت
 از ایران خرید

لغو پروازهای حج عمره، ارتباطی با صنعت 
هوانوردی ندارد

 وزارت تجارت و بازرگانی انگلستان از افزایش تجارت کالایی این کشور 
با ایران به 105 میلیون دلار در سال 2023 خبر داد.

وزارت تجارت و بازرگانی انگلستان در جدیدترین آمار خود اعلام کرد 
ایران در سال میلادی گذشته به 83  با  مبادلات تجاری این کشور 
میلیون پوند برابر با 105 میلیون دلار رسیده است. مبادلات ایران و 
انگلستان در سال 2023 با رشد 4 درصدی نسبت به سال قبل از آن 
مواجه شده است. مبادلات دو کشور در ماه های ژانویه تا دسامبر2022 
بالغ بر 80 میلیون پوند اعلام شده بود. واردات انگلستان از ایران در سال 
میلادی گذشته 16 میلیون پوند معادل 20 میلیون دلار بوده که این رقم 

نسبت به مدت مشابه سال قبل یک میلیون پوند کاهش داشته است.
اما صادرات انگلستان به ایران در سال 2023 رشد 6 درصدی داشته و 
به 6۷ میلیون پوند برابر با 85 میلیون دلار رسیده است. انگلیس در سال 
قبل از آن 63 میلیون پوند کالا به ایران صادر کرده بود. این آمار صرفا 
مربوط به مبادلات کالایی بین دو کشور است در حالی که بخش مهمی 

از مبادلات دو کشور مربوط به تبادل خدمات است.

وزیر امور اقتصاد و دارایی با بیان اینکه، در حال حاضر، مسیر دولت، 
مسیر صحیحی است اما وضع تورمی کشور مطلوب دولت و مردم 

نیست، کاهش تورم را اولویت اصلی ستاد اقتصادی دولت دانست.
 سیداحسان خاندوزی شامگاه پنج شنبه در جمع بیش از 500 استاد 
معارف در نشست سراسری مدرسان معارف اسلامی دانشگاه های 
کشور در محل مجتمع فرهنگی هنری آدینه بیان داشت که قیمت 
اقلام روزانه جامعه و در کل سفره معیشتی مردم ثابت مانده است 

قدرت خرید کاهش یافته که این موجب نارضایتی مردم است.
وی افزود: تلاش داریم با برنامه های کلان و آماده سازی زیرساخت ها، 

قدرت خرید سبد معیشتی را افزایش داده و از نارضایتی ها بکاهیم.
وزیر امور اقتصاد و دارایی با اشاره به اینکه نارضایتی طبقه متوسط و 
ضعیف جامعه از کاهش قدرت خرید، مسئله جدی برای دولت است 
گفت: پایین بودن قدرت خرید به این معنی است که تورم بالای 40 
درصد به مدت 6 سال طبقه متوسط و ضعیف جامعه در دسترسی به 
سبد مصرفی گذشته خود را دچار مشکل کرده و در این میان این 

طبقات دچار کاهش درآمد واقعی شده اند.
اینکه حل این مسئله نقطه امیدبخشی برای  با اشاره به  خاندوزی 
اقتصاد کشور است بیان کرد؛ به طور ساده با افزایش قیمت ها، درآمد 
جامعه نیز بایستی افزایش یابد تا قدرت خرید بالا رود اما در اصل در 
سطح خرد خانواده ها اتفاق جدی تری باید رخ دهد تا قدرت خرید 
رشد کند که آن هم راه اندازی کسب و کار و نیز، کسب درآمد است.

وی با اظهار تاسف در خصوص جمعیت بالای بیکاران در سنین جوانی 
این موضوع در  این موضوع یک مسئله جدی است هرچند  گفت: 
استان های مختلف کشور تک رقمی و بسیار کاهش یافته اما در حال 
حاضر نرخ اشتغال افراد فاقد مهارت و تحصیلات عالی، بیشتر از فارغ 
التحصیلان و دانشجویان و متخصصان است. خاندوزی با بیان اینکه در 
سطح خرد و سطح کلان دو عامل داخلی و خارجی باعث ایجاد گره 
های بزرگ در کسب و کارها و افت درآمدها است، گفت: دولت پس 
از موج کرونا، برگرداندن رونق به کسب و کارها را در دستور کار خود 
قرار داد به شکلی که مراودات با کشورهای هم پیمان در اولویت قرار 
گرفت. یعنی دولت در دو بخش سیاست خارجی و مناسبات اقتصادی، 

رفع گره های بزرگ را در برنامه خود قرار داد.

عاون صنایع ماشین آلات و تجهیزات وزارت صنعت، معدن و تجارت 
گفت: تولید ماشین آلات معدنی و راهسازی در سال گذشته نسبت به 

سال 1400 حدود 100 درصد رشد یافت.
دانش بنیان  ملی صنعت  رویداد  چهارمین  در  موسوی  محمد  سید 
در پارک فناوری پردیس افزود: در مدت یاد شده، در حوزه تراکتور 
3۷ درصد رشد تولید ثبت شد و در بخش های تجهیزات پزشکی و 

ماشین آلات تولیدی نیز شاهد رشد بودیم.
اینکه  یادآوری  با  و  پرداخت  در کشور  به صنعت سلامت  موسوی 
پیش از انقلاب اسلامی پزشکان هندی کادر درمان ایران را تشکیل 
می دادند، افزود: این وضعیت اکنون تغییر کرده است همچنان که 
زمانی انگلیسی ها می گفتند ایرانی ها نمی توانند حتی به تجهیزات 
نفت و گاز هم دست بزنند اما امروز شاهدیم در عسلویه ۷0 درصد 
از 120 میلیارد دلار سرمایه گذاری صورت گرفته توسط شرکت های 
و  ماشین آلات  صنایع  معاون  است.  شده  انجام  داخلی  دانش بنیان 
تجهیزات وزارت صمت با بیان اینکه به دنبال توسعه تولیداتی هستیم 
که مانع خروج ارز از کشور می شوند، توضیح داد: اکنون 19 تجهیز 
پرکاربرد با ارزبری بالا در دستور کار قرار دارد و بر اساس تفاهم نامه ای 
که میان معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری، وزارت صمت و 
وزارت بهداشت و درمان منعقد می شود، میزان حمایت و تامین منابع 
هر دستگاه مشخص شده است. در این مراسم همچنین از محصولات 
جدید دارویی و مواد موثره در درمان سرطان و نیز برخی تجهیزات 

پزشکی تولید شرکت های دانش بنیان رونمایی شد.

آمارهای موسسه کپلر نشان می دهد پکن در نخستین ماه سال جدید 
میلادی 986 هزار بشکه نفت از ایران خریده است.

پالایشگاه های مستقل چین موسوم به »تی پات ها« خریداران اصلی 
نفت ایران هستند که در ماه ژانویه حدود 986 هزار بشکه در روز 
نفت از این کشور خریده اند. بنا بر اعلام موسسه کپلر، این نخستین 
بار است که در 11 ماه گذشته، محموله های نفتی چین از ایران به 
کمتر از یک میلیون بشکه رسیده است.آمارها نشان می دهد، نفت 
ذخیره سازی شده ایران بر روی آب در سواحل سنگاپور و مالزی که 
معمولا به چین می رود تا روز سه شنبه به 15 میلیون بشکه رسیده که 
بالاترین رقم از 24 دسامبر به شمار می رود.از طرفی »تی پات ها« به 
علت تقاضای ضعیف داخلی و قیمت بالای نفت با حاشیه سود کمتری 
مواجه هستند. واردات نفت خام، مخلوط قیر و نفت کوره به بنادر 
شاندونگ و تیانجین در ماه گذشته به کمترین میزان از ژوئن 2022 
رسیده است.پالایشگاه های مستقل، نفت روسیه را نیز می خرند. واردات 
نفت روسیه هم از سوی چین در ماه گذشته کاهش یافته است اما 
هنوز بالای 1.2 میلیون بشکه در روز است. بنا بر اعلام کپلر، به طور 
کلی واردات نفت خام چین در ماه گذشته کمتر بوده اما بالای 10 

میلیون در روز باقی مانده است. 

سخنگوی هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران اعلام کرد: مساله حج عمره 
فراتر از ساختار هوانوردی کشور است و زیرساخت های حمل و نقل هوایی 
کشور، همین الان نیز آمادگی کامل برای انجام پروازهای حج عمره و 
پذیرش زائران را دارند. به گزارش وزارت راه و شهرسازی، حسام قربانعلی 
در جمع خبرنگاران با اشاره خبر منتشر شده در خصوص لغو پروازهای 
عمره مفرده اظهار کرد: زیرساخت های حمل و نقل هوایی کشور همین 
الان نیز آمادگی کامل برای انجام پروازهای حج عمره و پذیرش زائران را 
دارند. وی افزود: ناوگان هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران "هما" آمادگی 
کامل برای انجام پروازهای ویژه حج عمره را دارد. زیرا طبق برنامه ریزی 
قرار بود از پروازهای منطقه ای هواپیماهای پهن پیکر هما اجتناب شود و 
آنها صرفاً برای برقراری پروازهای حج عمره اختصاص یابند. سخنگوی 
هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران با بیان اینکه تا روز شروع عملیات 
پروازهای حج عمره هیچ گونه مشکلی از جانب "هما" و ترمینال سلام 
فرودگاه امام خمینی )ره( وجود نداشت، تصریح کرد: مشکل در سطح 
دیگری بود که هیچ ارتباطی با ساختار هوانوردی، سازمان هواپیمایی 
کشوری، شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران، شرکت شهر فرودگاهی 
امام خمینی )ره( و شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران چه از نظر 
نوع و سال ساخت هواپیما نداشت. به طوری که همین هواپیماها در 
حال انجام پرواز به اروپا و سایر نقاط جهان هستند. قربانعلی تاکید کرد: 
هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران از ابتدا تمام هماهنگی های لازم را 
برای انجام پروازهای عمره انجام داده است و عدم صدور مجوز، ارتباطی 
با ایران ایر ندارد و مربوط به عدم صدور مجوز انجام حج عمره از سوی 
دولت عربستان است؛ لذا باید به این مسئله توجه شود، زمانی عربستان 
مجوز پروازهای حج را صادر می کند که قبل از آن سازمان حج و زیارت 
تمام هماهنگی های لازم برای انجام این فریضه الهی را انجام داده باشد.

رئیس سازمان امور مالیاتی:
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مصوبات سفرهای پیشین وزیر کشور به 
اصفهان بررسی و پیگیری شد

کسانی که می خواهند مردم را ناامید کنند می گویند 
مشکلات تا به امروز حل نشده و حل نخواهد شد

امام جمعه موقت اصفهان: حضور در انتخابات 
پیشرفت کشور را در پی دارد

سلامت انتخابات
 دغدغه بسیاری از مردم نایین است

امام جمعه موقت اصفهان گفت: حضور در انتخابات، پیشرفت کشور را 
در پی دارد، بنابراین رای دادن یک واجب عینی، شرعی و اخلاقی است.

حجت الاسلام و المسلمین سید مجتبی میردامادی، در خطبه های نماز 
جمعه اصفهان افزود: در ایران تمامی ارکان کشور توسط مردم انتخاب 

می شود و مشابه آن در هیچ کجای جهان نیست.
وی با اشاره به اهمیت دوری از دشمنان و مشارکت گسترده در انتخابات 
11 اسفند، ادامه داد: با وجود مشکلات اقتصادی، حضور در انتخابات 
ضروریست، اگرچه برخی از مشکلات ما نیز ناشی از تحریم هاست. امام 
جمعه موقت اصفهان اضافه کرد: هنگامی که به قله رسیدیم بی شک 
تمام مشکلات کنونی رفع و توطئه های دشمنان نابود خواهد شد. حجت 
الاسلام و المسلمین میردامادی اظهار داشت: نمایندگان منتخب باید 
برای رفع مشکلات و زدودن دردهای جامعه بکوشند و نمایندگان این 
استان نیز برای حل چالش هایی همچون خشکی زاینده رود و فرونشست 
زمین در این خطه تلاش کنند.وی با بیان اینکه رژیم صهیونیستی در 
جنگ غزه به زانو در آمده است، گفت: این رژیم کودک کش به حساب 
می آید، اما در سوی دیگر تزکیه نفس مردم غزه سبب پیروزیشان شد. 
امام جمعه موقت اصفهان به مراسم راهپیمایی 22 بهمن امسال اشاره 
و تصریح کرد: پرچم انقلاب اسلامی به عنوان یک پرچم حق، آمریکا 
را ذلیل کرده است، حضور فراگیر مردم در آن روز نشان داد که ما در 
مسیر درست حرکت می کنیم. انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی و ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری روز جمعه 11 اسفند 

سال جاری در سراسر کشور برگزار می شود.

قانون  متاسفانه  گفت:  نایین  انقلاب شهرستان  و  عمومی  دادستان 
توسط برخی نامزدهای انتخاباتی رعایت نشده و ما مجبور به تشکیل 
پرونده قضایی برای طرفداران و نامزدها شدیم و یکی از دغدغه های 

مردم نایین سلامت انتخابات است.
عبدالرسول شریفی اظهار کرد: در شهرستان نائین استقبال خوبی در 
حوزه ثبت نام توسط نامزدهای انتخاباتی داشتیم و وظیفه ما بوده که 
در زمینه بحث امنیت و سلامت انتخابات اقدامات خود را از زمان 
ثبت نام شروع کنیم. وی ادامه داد: جلسات شورای تأمین و جلسات 
پیشگیری از جرایم انتخاباتی به صورت مرتب و منظم برگزار شده و 
مصوباتی نیز در پی داشته است، زیرا همانطور که رهبر انقلاب فرمودند 

ما در برابر انتخابات در چهار مقوله وظیفه داریم.
دادستان عمومی و انقلاب شهرستان نائین تاکید کرد: مشارکت وظیفه 
شرعی و قانونی تمام مردم است که در این انتخابات حضور حداکثری 
داشته باشند و در زمینه امنیت نیز وظیفه ما در قوه قضائیه و در جامعه 

اطلاعاتی و اعضای شورای تأمین، تضمین امنیت انتخابات است.
نامزدهای  ادامه داد: بحث رقابت مقوله سوم است که بین  شریفی 
انتخاباتی باید به صورت کاملًا صحیح و سلامت باشد و مقوله چهارم، 
سلامت انتخابات است که این مقوله دغدغه بسیاری از مردم بوده 
است. وی افزود: قسمتی از این مهم مربوط به نامزدها است که باید 
قوانین و مقررات رعایت کنند و متأسفانه تعداد انگشت شماری از 
این قوانین سرپیچی کردند و ما با هیچ احدالناسی چه نماینده فعلی، 
دادستان  نداریم.  رودربایستی  انتخابات  این  نامزد  یا  ادوار  نماینده 
عمومی و انقلاب شهرستان نائین خاطرنشان کرد: تصمیم ما بر این 
بوده که ابتدا با تذکر باشد که بسیاری از موارد با تذکر مرتفع شده و 
تعداد کمی بودند که چه در فضای حقیقی و چه در فضای مجازی 
اقدام به تبلیغات زودهنگام کردند در صورتی که قانون مشخص کرده 

است که زمان تبلیغات، 8 روز مانده به انتخابات است.
شریفی گفت: متأسفانه قانون توسط عده ای از نامزدها رعایت نشده و 
ما مجبور به تشکیل پرونده قضائی و همینطور گزارش به هیئت نظارت 
استان اصفهان شدیم و پرونده های قضائی چه برای طرفداران و چه 
برای نامزدها تشکیل شده است. وی با اشاره به گزارشات مردمی بیان 
کرد: ما از مردم خواهشمند هستیم که اگر مورد و تخلفی چه در زمان 
پیش از شروع تبلیغات رسمی و چه در زمان تبلیغات اگر جرمی یا 
تخلفی محقق شد، می توانند مستندات و مدارک را به جامعه اطلاعاتی 
ما مانند اداره اطلاعات، فراجا، سپاه یا شخص بنده اطلاع دهند تا 
برخورد قانونی با این افراد صورت گیرد. دادستان عمومی و انقلاب 
شهرستان نائین تصریح کرد: ما در 22 بهمن ماه حضور پررنگ مردم 
را دیدیم و به لطف خدا در انتخابات نیز مشارکت حداکثری مردم را 
می بینیم و همین حضور پررنگ مردم، وظیفه ما را سنگین تر می کند 
و من به نوع خودم و به شخصه می گویم که هیچ گونه کوتاهی نباید 
انجام دهم. شریفی افزود: باید سلامت انتخابات که دغدغه همه مردم 
است را حفظ کنیم و فرد صالح و اصلح را به مجلس معرفی کنیم که 
امور مردم را بررسی و قوانینی را به نفع مردم به خصوص اقشار ضعیف 
وضع کند. وی خاطرنشان کرد: توجه به اقشار ضعیف مردم مهم است 
و کسی که وارد مجلس شد، باید قانونی وضع کند که به نفع قشر 
او  ضعیف جامعه باشد و به فکر خود، اطرافیان و کسانی که برای 
تبلیغات می کنند نباشد.رزومه افراد و فعالیت هایی که قبلًا انجام داده 
است را ببینید؛ شهرستان به گونه ای است که مردم همه نامزدها را 
می شناسند و این ایام می بینیم که نامزدها در مراسم ها و نماز جمعه 

خوب شرکت می کنند، ان شاء الله در ادامه هم همینطور باشد.

در مراسمی با حضور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
اصفهان و مدیرعامل آبفای استان اصفهان سیستم مانیتورینگ و سامانه 
نظارت تصویری هوشمند تصفیه خانه آب بابا شیخعلی اصفهان افتتاح 
شد.معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان در این مراسم 
با تبریک اعیاد شعبانیه و دهه مبارک فجر از اقدامات آبفای استان اصفهان 
در تامین پایدار آب شرب مردم در سراسر استان تقدیر و خاطرنشان 
کرد: قبل از انقلاب اسلامی جمع محدودی از شهرهای استان از آب 
آشامیدنی سالم بهره مند بودند و تقریبا تمام روستاهای استان از این 
نعمت بی بهره بودند که نتیجه آن وجود بیماری های فراوان بود .ولی 
بعد از انقلاب اقدامات شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در آبرسانی 
به شهرها و روستاهای اصفهان بویژه در سال های اخیر قابل تقدیر است.

تصفیه  هوشمند  نظارت  سیستم  اهمیت  به  جان نثاری  محمدرضا 
تصفیه  در  سیستم  این  اجرای  افزود:  و  اشاره  اصفهان  آب  خانه 
خانه بابا شیخعلی اصفهان اقدام بسیار مهمی در زمینه پیشگیری 
و پیگیری اتفاقات است که نه تنها در این مجموعه بلکه در تمام 
تاسیسات مرتبط با آب اصفهان باید اجرا شود. حسین اکبریان، مدیر 
از  گزارشی  ارائه  با  مراسم  این  در  نیز  اصفهان  استان  آبفای  عامل 
چگونگی آبرسانی به شهرها و روستاهای تحت پوشش تصفیه خانه 
آب اصفهان بیان کرد: این تصفیه خانه در سال 1368 راه اندازی 
شد و هم اکنون با ظرفیت 12.5 مترمکعب در ثانیه در 2 فاز، آب 

آشامیدنی برای 58 شهر و 300 روستای استان را تامین می کند.

اخبـاراخبـار

افتتاح سیستم مانیتورینگ و سامانه نظارت 
تصویری هوشمند تصفیه خانه آب اصفهان

توسعه خط 2 مترو اصفهان با ریل ذوب آهن اصفهان

اضافه شدن دو واکسن جدید به برنامه واکسیناسیون کودکان

حسین  امام  حضرت  میلاد  با  مصادف 
)ع( و روز پاسدار، دستگاه حفار مکانیزه 
)TBM ( تونل خط 2 مترو اصفهان به 
ایستگاه میدان امام حسین که از جمله 
ترافیکی  های  گره  و  کلیدی  میادین 
شهر اصفهان است، رسید. در این راستا 
آیینی  با حضور علی قاسم زاده شهردار 
اصفهان، مهدی کوهی مدیرعامل ذوب 
فر  واعظی  محسن  سید  اصفهان،  آهن 
علی   ، قطارشهری  سازمان  مدیرعامل 
نصیری معاون بازرگانی این مجتمع عظیم 
صنعتی و جمعی از مسئولین دستگاههای 
اجرایی استان، سه شنبه بیست و چهارم 
امام  مترو  ایستگاه  محل  در  ماه  بهمن 
حسین )خط 2( برگزار شد. علی نصیری 
معاون بازرگانی ذوب آهن اصفهان در این 
سازمان  عامل  مدیران   : گفت  خصوص 
ماه   3 حدود  کشور  شهری  قطار  های 
پیش از ذوب آهن اصفهان و فرایند تولید 
ریل در این مجتمع عظیم صنعتی بازدید 
داشتند و بر این اساس تعاملات بسیار 
خوبی با عزیزان برقرار شد. وی ادامه داد 
: ذوب آهن اصفهان به عنوان تنها تولید 
لیست  جزء  آسیا  غرب  در  ریل  کننده 
خرید سازمان های قطار شهری کشور 
قرار گرفته  و آمادگی کامل خود را برای 
تامین ریل مورد نیاز کلیه متروهای کشور 
اعلام نموده است و هم اکنون قطارهای 
شهری کشور از جمله تهران، تبریز، مشهد 
و اصفهان در مجموع 13 هزار تن ریل 
مورد نیاز خود را از ذوب آهن اصفهان 
خریداری کردند که حدود 11 هزار تن 
آن تحویل داده شده و  مذاکرات برای 
خرید پارت های ریل بعدی نیز در حال 

انجام می باشد. 
معاون بازرگانی ذوب آهن اظهار داشت : 

سازمان قطار شهری اصفهان نیز بعد از 
تجربه موفق خرید ریل مترو بهارستان 
از ذوب آهن، در دومین اقدام توسعه ای 
خود 2500 تن ریل 54E1 برای خط 
عظیم  مجتمع  این  از  اصفهان  مترو   2
صنعتی خریداری کرده است.وی اضافه 
کرد : از این میزان ریل تحویل داده شده 
ریل  سهم  تن  اصفهان 100   مترو  به 
سخت است که بجای واردات، از ریل ملی 

ذوب آهن اصفهان تامین شده است.
شهری  قطار  سازمان   : گفت  نصیری 
احداث  برای  ریل،  کنار  در  اصفهان 
نیز  اصفهان  مترو  خط 2  ایستگاههای 
در مجموع افزون بر 5۷ هزار تن مقاطع 
خریداری  آهن  ذوب  از  نیز  ساختمانی 
کرده است. وی تصریح کرد : در مجموع 
و  کشور  ریلی  خطوط  توسعه  برای 
همچنین حفظ و نگهداری مسیرهای در 
حال بهره برداری مترو و راه آهن سراسری 
طبق برنامه توسعه کشور مجموعه ذوب 
دادن  قرار  العین  نصب  با  اصفهان  آهن 
سالیانه  رهبری  معظم  مقام  فرمایشات 
حدود 100 هزار تن ریل از پروفیل های 
مختلف مورد نیاز را تولید و در اختیار 
مترو کلان شهرها و همچنین راه آهن 
سراسری قرار دهد. علیرضا مهرابی مدیر 

نورد ذوب آهن اصفهان نیز در خصوص 
این مجتمع عظیم  تولید ریل مترو در 
صنعتی به خبرنگار ما  گفت : تولید ریل 
مترو در ذوب آهن اصفهان، از سال 1398 

و با تناژ 1052 تن آغاز شد. 
وی در ادامه به تولید ریل سخت در ذوب 
 : کرد  تصریح  و  پرداخت  اصفهان  آهن 
 54E149 وE1 پیش از این ریل های
با گرید R260 تولید گردیده است و ریل 
  R320Cr 54 با گرید فولادE1 مترو
تلاش  با  نیز  سخت"  "ریل  به  معروف 
عزیز  همکاران  روزی  شبانه  کوشش  و 
به ویژه پولاد مردان بخش  ذوب آهنی 
فولادسازی و کارگاه نورد 650  در آبان 

ماه سال جاری تولید شد.
مدیر نورد ذوب آهن ادامه داد : در فرایند 
تولید این محصول ارزش افزا به دلیل 
اضافه شدن حدود یک درصد آلیاژکروم  
در  درصدی  افزایش سختی 20   )Cr(
محصول نهایی ایجاد شد و در مجموع 
دامنه سختی آن به دلیل ارتقاء عناصر 
شیمیایی و فرایند متفاوت تولید نسبت 
محدوده  از    ،  R260 فولاد  گرید  به 
300-260 برینل به 360-320 برینل 
افزایش یافت. مهرابی تصریح کرد : این 
نوع ریل با توجه به سختی بالای متریال، 

فرایند تولید را به شدت تحت تاثیر قرار 
ها  الِمان  بنابراین  دهد،  می  قرار  خود 
نسبت به قبل از شرایط بسیار متفاوتی 
به  پاسخ  در  وی  می شوند.  برخوردار 
کروم  آلیاژ  شدن  اضافه  که  سوال  این 
چه مزایایی در پی دارد و ریل سخت 
تولیدی در چه قسمت هایی از خطوط 
مترو مورد استفاده قرار می گیرد، چنین 
ارتقاء  بر  علاوه  کروم  افزایش  گفت:  
سختی ، مقاومت به سایش این ریل را 
نیز تحت تاثیر قرار داده و آن را به حد 
قابل قبولی می رساند. این ریل سخت 
جهت افزایش طول عمر سایشی ریل های 
مترو و در مکان های قوس دار که طبیعتاً  
ریل و به ویژه تاج آن در معرض سایش 
بیشتر واقع می شوند، مورد استفاده قرار 
می گیرد.  مدیر نورد ذوب آهن اظهار 
داشت : ریل مترو سخت در این مجتمع 
عظیم صنعتی با کلاس X  و مطابق روا 
 DIN المللی بین  استاندارد  داری های 
EN136۷4 تولید و سپس آزمون های 
کیفی و پذیرش نظیر آزمایش های امواج 
مافوق صوت)U.T( ، جریان های گردابی 
)E.T( به همراه کنترل های ابعادی دقیق 
و سختگیرانه برای آن انجام شد.مهرابی 
گفت : فرایند تولید این گرید همراه با 
اتخاذ تمهیدات مناسب در مراحل تهیه 
ذوب در کنورتور، عملیات های متالورژی 
ثانویه در واحدهای  LF و VD ، ریخته 
گری در ایستگاه شماره 3  فولادسازی 
وهمچنین نورد پروفیل در کارگاه نورد 
650 با استفاده از زیرساخت های موجود 
و توان فنی پرسنل ذوب آهن اصفهان 
عملیاتی شده و مطابق با درخواست های 
واصله، قابلیت تحویل به متروی کلان 

شهرهای مختلف کشور را دارد. 

پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت  معاون 
منظور  به  سلامت  نظام  گفت:  کاشان 
پیشگیری از دو بیماری واگیردار دو نوع 
واکسن جدید را به برنامه واکسیناسیون 

کشوری کودکان اضافه کرده است.
واکسن  کرد:  اظهار  دلاوری  مهدی 
پنوموکوک در سن4،2 و 12 ماهگی برای 
کودکان تزریق شده و واکسن روتاویرس 
نیز به صورت خوراکی است که در سن 

4،2و 6 ماهگی دریافت خواهند کرد.
وی تصریح کرد: کودکان ایران علیه 10 
بیماری خطرناک و کشنده واگیر شامل 
سیاه  کزاز،  دیفتری،  اطفال،  فلج  سل، 
سرفه، سرخک، سرخجه، اوریون، هپاتیت 
واکسینه  آنفلوانزا  هموفیلوس  و  بی، 

علوم  دانشگاه  بهداشت  می شوند.معاون 
پزشکی کاشان، افزود: بیماری پنوموکوک 
از  روتاویروسها،  از  ناشی  بیماری های  و 
که  است  واگیرداری  بیماری های  جمله 
برای جامعه و خانواده بیمار هزینه های 

زیادی به همراه دارد در حالی که به وسیله 
واکسن قابل پیشگیری هستند.مطالعات 
اخیر نشان می دهد که در ایران 54 درصد 
از موارد اسهال های آبکی در کودکان زیر 
5 سال که منجر به بستری شدن آنها 

می شود ناشی از روتا ویروس هاست که 
هر سال 5 میلیون و 500 هزار کودک 
را گرفتار می کند.وی گفت: بروز مننژیت، 
پنومونی، عفونت گوش، عفونت خون و 
سینوزیت، از عواقب میکروب پنوموکوک 
است و بر اساس برآوردهای بین المللی در 
سال 2016 سالانه 258 میلیون عفونت 
مرگ  هزار  و 130  روتاویرسها  از  ناشی 
در اثر آنها در دنیا رخ داده است.معاون 
بهداشت دانشگاه علوم پزشکی کاشان، 
بنا به آمار، از سال 2001  تصریح کرد: 
تاکنون هیچ موردی از بیماری فلج اطفال 
بیماری های  و  نشده  گزارش  کشور  در 
نوزادی  اوریون، کزاز  سرخک، سرخجه، 

نیز در حال حذف شدن است. 

ذخیره خون اصفهان به کمتر از چهار روز رسید

عمده بودجه سال آتی شهرداری اصفهان مربوط به حمل و نقل است

مدیر کل انتقال خون اصفهان گفت: ذخیره خون استان 
به کمتر از چهار روز رسید و از شهروندان درخواست 
می شود با اهدای خون خود، جان بیماران نیازمند را 
نجات دهند.کیان دهراب پور افزود: ذخیره خون استان 
در زمان حاضر با ذخیره یکهزار و 543 واحد برای چهار 
روز و کلانشهر اصفهان به ۷۷2 واحد برای 2.4 روز 
رسیده درحالیکه حداقل استاندارد ذخایر خونی، هشت 
روز است.وی با تاکید بر نیاز فوری به همه  گروه های 
خونی در استان اصفهان، اظهار کرد: میانگین مراجعه 
برای اهدای خون از ابتدی سال تاکنون 580 نفر و 

خونگیری از 460 نفر در ماه بوده است.
مدیـر کل انتقـال خون اسـتان اصفهان تصریـح کرد: 
کمتریـن میـزان مراجعه مربـوط به بهمن بـا کمتر از 
500 نفـر و کمتریـن خونگیـری نیز در همیـن ماه با 

کمتـر از 400 مورد اسـت.
دهراب پور ادامه داد: مصرف فرآورده های مختلف خونی 
در سال 1402 نسبت به مدت مشابه سال قبل بیش 

از 20 درصد رشد داشته است. وی خاطرنشان کرد: 
کاهش ذخایر خونی فقط مربوط به اصفهان نیست اما 
مصرف خون در داخل استان زیاد است و ذخایر خیلی 
زود تنزل پیدا می کند. مدیر کل انتقال خون استان 
اصفهان اضافه کرد: 62 مرکز در استان اصفهان از مرکز 

انتقال خون، فرآورده های خونی دریافت می کنند.
وی با بیان اینکه هر واحد خون  می تواند جان حداقل 
سه نفر را از مرگ نجات دهد، گفت: یکهزار  و 500 

بیمار تالاسمی، بالغ بر یکهزار بیمار هموفیلی و حدود 
2 هزار و 500 بیمار دیالیزی در استان بصورت ماهانه 
نیازمند دریافت خون هستند. دهراب پور  و هفتگی 
تاکید کرد: با توجه به اینکه به تعطیلات نوروزی و 
ماه رمضان نزدیک می شویم احتمال کاهش مراجعه 
افراد برای اهدای خون وجود دارد. وی تصریح کرد: 
حدود 50 واحد خون نیز در هفته برای سیستان و 
بلوچستان ارسال می شود اما از ابتدای بهمن به دلیل 

کاهش ذخایر خونی استان اصفهان ارسالی نداشتیم.
به گفته وی، از ابتدای امسال تا پایان دی حدود سه هزار 

واحد خون به سیستان و بلوچستان ارسال شده است.
وی اضافه کرد: 5۷.59 درصد از اهداکنندگان خون در 
اصفهان مستمر هستند و حداقل 2 بار در سال خون 
اهدا می کنند. 11 مرکز اهدای خون در استان اصفهان 
فعالیت می کند که 2 مرکز در شهر اصفهان مستقر 
است. 96.5 درصد اهداکنندگان خون در استان اصفهان 

را مردان و 3.5 درصد را زنان تشکیل می دهند.

اصفهان  شهر  اسلامی  شورای  رییس   
گفت: در بودجه سال آینده شهرداری 
اغلب ردیف ها  امسال،  بودجه  همچون 
مربوط به حوزه حمل  و نقل و موضوعاتی 
از جمله حلقه چهارم ترافیکی، بازگشایی 
و  اتوبوس  تأمین  و  معابر  از  بعضی 

بازسازی آنهاست.
به نقل از اداره ارتباطات و امور بین الملل 
محمد  اصفهان،  شهر  اسلامی  شورای 
نورصالحی روز شنبه افزود: بودجه سال 
جلسات  در  اصفهان  شهرداری  آینده 
تلفیق نهایی شده است و فردا)یکشنبه( 
شهر  اسلامی  شورای  علنی  جلسه  در 

بعنوان دستور نخست مطرح می شود.
آینده  سال  بودجه  داشت:  اظهار  وی 
شهرداری این کلانشهر بالغ بر30 هزار 
با  و  است  شده  برآورد  تومان  میلیارد 
احتساب بودجه سازمان ها به رقم حدود 

35 هزار میلیارد تومان می رسد که حوزه 
حمل  و نقل، سهم قابل توجهی از آن 
را در اختیار دارد.رییس شورای اسلامی 
شهر اصفهان با بیان اینکه خدمات شهری، 
موضوعات  و  پسماند  زیست،  محیط 
آینده  سال  بودجه  ردیف  در  فرهنگی 
شهرداری قرار گرفته است، گفت: درصد 

معاونت ها،  مرکزی،  شهرداری  بودجه 
مناطق، سازمان ها و شرکت های وابسته 

به شهرداری مشخص شده است.
وی ادامه داد: مدیریت شهری و شورای 
اسلامی شهر اصفهان تمایلی به افزایش 
رقم بودجه سال آینده شهرداری نداشت 
اما افزایش قیمت ها و تورم موجب فزونی 

آینده  حدود 50 درصدی بودجه سال 
شهرداری نسبت به سالجاری شد.

نورصالحی با بیان اینکه مجموعه عوارض 
باید  شهروندان  که  خدماتی  بهای  و 
بپردازند، حدود 30 درصد افزایش داشته 
است، گفت: ارقام نشان می دهد که رشد 
قیمت ها بین 40 تا 45 درصد بوده، اما 
قیمت عوارض و بهای خدمات شهری 

کمتر از این مقدار است.
آینده  سال  بودجه  در  شد:  یادآور  وی 
شهرداری سعی شده است تا اولویت های 
اجرای  و  اتوبوس  تأمین  شهری،  قطار 
شهر  برای  نقلی  و  حمل   شبکه های 
اصفهان  شهرداری  بودجه  شود.  حفظ 
و سازمان های وابسته در سالجاری 22 

هزار و 340 میلیارد تومان بوده است.
کلانشهر اصفهان بیش از 2 میلیون نفر 

جمعیت و 15 منطقه شهرداری دارد.

در نشستی با حضور وزیر کشور روند اجرا و میزان پیشرفت مصوبات 
سفرهای پیشین وی به اصفهان پیگیری شد.

به گزارش استانداری اصفهان، احمد وحیدی، جمعه بیست و هفتم بهمن، 
در جریان سفر به اصفهان گفت: هدف از سفر یک روزه به اصفهان دیدار 
با نمایندگان اقوام و اقشار مختلف مردمی، حضور در همایش چهار هزار 

نفری مجریان انتخابات استان و بررسی مصوبات سفرهای پیشین بود.
وی ادامه داد: در دیدار با اقشار مختلف مردمی اصفهان در خصوص 
افزایش مشارکت و فراهم کردن زمینه های حضور پرشور مردم در 
انتخابات گفت وگو کردیم. وزیر کشور عنوان کرد: همچنین در همایش 
مجریان انتخابات استان اصفهان شور و شعف بسیار خوبی وجود داشت 
که تحسین برانگیز است. وحیدی خاطرنشان کرد: راهکارهای کاهش 
آلودگی هوا، معضل فرونشست، تأمین آب استان و سایر مسائل مرتبط 
با محیط زیست اصفهان در نشستی مطرح و روند اجرای مصوبات 
با تقویت  ادامه داد: پیگیری مباحث مرتبط  گذشته دنبال شد.وی 
سیستم حمل ونقل عمومی شهر اصفهان و سایر شهرهای این استان 
به صورت ویژه مورد بررسی و تأکید قرار گرفت. وزیر کشور بیان کرد: 
درصدد هستیم تا مصوبات اجرا نشده در استان اصفهان را با قوت 
بیشتری دنبال کنیم. وحیدی گفت: تأمین اعتبار جهت احیای قنوات و 
تقویت سیستم حمل ونقل عمومی اصفهان از جمله مصوباتی بود که به 
صورت موضوعی مطرح و در خصوص آن ها تصمیم گیری شد. گفتنی 
است در این سفر معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزارت 
کشور، رئیس مرکز اطلاع رسانی وزارت کشور، دبیر ستاد انتخابات 

کشور و مدیرکل حوزه وزارتی نیز وزیر کشور را همراهی کردند.

امام جمعه چادگان گفت: انتخابات هم در جنبه ملی و هم در جنبه 
شهرستانی برای ما مهم است، برخی از مشکلات شهر ما حل شدنی 
است ولی کسانی که می خواهند مردم را ناامید کنند می گویند مشکلات 
تا به امروز حل نشده و حل نخواهد شد، در حالی که رشد بسیاری 
در کشور و شهرستان داشتیم.حجت الاسلام سیدمحمود بنی جمالی، 
اظهار کرد: به دنبال حملات رژیم غاصب صهیونیستی به استان غزه 
در فلسطین در این مدت، مردم به جنوبی ترین منطقه غزه، رفح پناه 
بردند و رژیم صهیونیستی تهدید کرده است تا دو هفته آینده به این 
منطقه حمله خواهد کرد. تا قبل از این، رفح قریب به 300 هزار نفر 
جمعیت داشت که امروزه جمعیت آن به یک میلیون و 200 هزار نفر 
می رسد و چهار برابر شده که با مشکلات فراوان اسکان و تغذیه مواجه 
شده اند و مردم نیازهای فراوان دارند و جامعه جهانی هم نظاره گر این 
وضعیت است و با وجود هشدارها اقدامی نکرده است.حمله رژیم غاصب 
صهیونیستی به این منطقه به دلایلی از جمله تسلط کامل به منطقه 
است، چراکه می دانند اینجا یک منطقه مقاوم است و مرکز اصلی حماس 

اینجا است و به همین علت به دنبال تخریب آن است.
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مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز ایران، در پی وقوع انفجار 
خط لوله سراسری گاز 

مشکلات پیش آمده برای خط لوله سراسری در 
حال مدیریت است 

۵۱پروژه میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
همدان افتتاح و به بهره برداری می رسد

حضورمدیرعامل پتروشیمی شازند در دیدار 
فعالین اقتصادی با مقام معظم رهبری

نخستین محموله مولد میگو وارد بوشهر شد

بهره برداری از ساخت قطعه پایانی سامانه 
روشنایی گردنه اسدآباد

برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
پروژه   206 افتتاح  از  همدان  استان 
ریال  میلیارد  و 388  هزار  اعتبار 4  با 
 860 اعتبار  با  پروژه   30 کلنگ زنی  و 
میلیارد و 3۷1 میلیون ریال طی دهه 

فجر امسال در استان همدان خبر داد.
علی سهرابی بیدار با بیان اینکه در حال 
حاضر تعداد مشترکین برق استان 828 
هزار و 530 اشتراک است، اظهار کرد: 
 83 انقلاب  ابتدای  در  مشترکین  آمار 

هزار و 336 مشترک بوده است.
 1400 سال  از  اینکه  به  اشاره  با  وی 
در  برق  مشترک  هزار   4۷ تاکنون 
توسعه   رشد  که  شده  اضافه  استان 
خوبی در دولت سیزدهم داشته است، 
اساسی  رویکردهای  به  توجه  با  گفت: 
در  خدمات  بوده  محوری  مردم  با  که 

وضعیت مطلوبی ارائه شده است.
برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
اینکه در بخش  بیان  با  استان همدان 
انرژی در 10 ماهه اول سال 3 هزار و 
انرژی  ساعت  کیلووات  میلیون   ۷29
مطرح  است،  شده  مشترکین  تحویل 
تا  میزان  این  می شود  پیش بینی  کرد: 
از 4 هزار میلیون  به بیش  پایان سال 

کیلووات ساعت برسد.
افزود: در حال حاضر طول شبکه  وی 
 682 و  هزار   8 استان  ضعیف  فشار 
کیلومتر و فشار متوسط 10 هزار و 945 
کیلومتر است که در مجموع حدود 20 
هزار کیلومتر شبکه داریم که در حال 
که  در حالی  است  برق  خدمات رسانی 
این میزان ابتدای انقلاب 2 هزار و 800 

کیلومتر بوده است.
مقدار  این  کرد:  تصریح  بیدار  سهرابی 
که  دارد  توانی  به  نیاز  شبکه  از حجم 
سالی چندبار شبکه را بازدید، تامین و 
نگهداری کنیم تا برق مطمئن و پایداری 

را به مشترکین تحویل دهیم.
تعداد  حاضر  حال  در  کرد:  بیان  وی 
 8۷2 و  هزار   18 ما  ترانسفورماتور 
دستگاه است که این عدد قبل از انقلاب 
یک هزار و 10 عدد بوده و طی دو سال 
گذشته در دولت سیزدهم حدود یک 

هزار و 400 دستگاه اضافه شده است.

برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
استان با بیان اینکه قبل از انقلاب تعداد 
که  بوده  فیدر  کیلوولت 50  فیدر 20 
امروز به 301 فیدر رسیده است، تصریح 
کرد: در حال حاضر هیچ روستایی در 
استان بدون برق نداریم و تمام یک هزار 
و ۷3 روستای استان همدان دارای برق 
هستند که در ابتدای انقلاب فقط 94 

روستای ما دارای برق بود.
وی با بیان اینکه از هفته دولت تاکنون 
206 پروژه برق با مبلغ 4 هزار و 388 
مختلف  عرصه های  در  ریال  میلیارد 
و  اتمام  به  و...  کشاورزی  صنعت، 
کرد:  تأکید  است،  رسیده  بهره برداری 
از این تعداد در شهرستان همدان 59 
پروژه با اعتبار یک هزار و 1۷0 میلیارد 
ریال و در شهرستان اسدآباد 12 پروژه 
ریال  میلیارد   26۷ تقریبا  اعتبار  با 

بهره برداری می شود.
شهرستان  در  داد:  ادامه  سهرابی بیدار 
اعتبار  با  پروژه   9 نیز  تویسرکان 
ریال،  میلیون   ۷50 و  میلیارد   2۷2
با  پروژه   6 درگزین  شهرستان  در 
در  ریال،  میلیون   90 و  میلیارد   82
با  پروژه   11 کبودراهنگ  شهرستان 
اعتبار 186 میلیارد و 632 میلیون ریال 
و در شهرستان ملایر 38 پروژه با اعتبار 
یک هزار و 186 میلیارد و 130 میلیون 

ریال طی دهه فجر افتتاح می شود.
وی افزود: در شهرستان نهاوند 8 پروژه 
اعتبار 254 میلیارد و 310 میلیون  با 
با  پروژه   30 رزن  شهرستان  در  ریال، 
میلیون   368 و  میلیارد   412 اعتبار 
با  پروژه   16 بهار  شهرستان  در  ریال، 

میلیون   8۷2 و  میلیارد   454 اعتبار 
ریال و در شهرستان فامنین 16 پروژه با 
اعتبار 100 میلیارد و 923 میلیون ریال 

اتمام و به بهره برداری می رسد.
وی با اشاره به اینکه 30 پروژه با اعتبار 
860 میلیارد و 3۷1 میلیون ریال طی 
مختلف  شهرستان های  در  ایام  این 
داد:  ادامه  می شود،  کلنگ زنی  و  آغاز 
از این تعداد پروژه در شهرستان ملایر 
ریال،  میلیارد   12۷ اعتبار  با  پروژه   9
با 310  در شهرستان همدان 4 پروژه 
میلیارد ریال، در کبودراهنگ 4 پروژه 
با اعتبار 198 میلیارد ریال، در درگزین 
10 پروژه با 185 میلیارد و 221 میلیون 
با  پروژه   3 رزن  شهرستان  در  و  ریال 
اعتبار 40 میلیارد ریال کلنگ زنی شده 

و عملیات اجرایی آنها آغاز می شود.
* بهره برداری از 16 پروژه در حوزه 
ضعیف  فشار  شبکه های  توسعه 

شهری و روستایی
برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
استان همدان گفت: از پروژه های قابل 
تعداد  امسال،  فجر  دهه  در  ما  افتتاح 
16 پروژه با اعتبار 290 میلیارد و ۷3 
میلیون ریال در حوزه توسعه شبکه های 
فشار ضعیف شهری و روستایی و 13 
 164 و  میلیارد   923 اعتبار  با  پروژه 
میلیون ریال در حوزه نیرورسانی است.

در  همچنین  داد:  ادامه  سهرابی بیدار 
حوزه اصلاح و نصب پست های هوایی 
45 پروژه با اعتبار 500 میلیارد و 955 
شبکه  تبدیل  بخش  در  ریال،  میلیون 
با  پروژه   8 خودنگهدار  کابل  به  مسی 
میلیون   944 و  میلیارد   355 اعتبار 

ریال و در راستای بهینه سازی روشنایی 
میلیارد  اعتبار 151  به  پروژه  معابر 9 
بهره برداری  به  ریال  میلیون   194 و 
در  کرد:  خاطرنشان  است.وی  رسیده 
بخش هوشمندسازی لوازم اندازه گیری 
9 پروژه با اعتبار 296 میلیارد و 8۷4 
میلیون ریال و در حوزه مقاوم سازی و 
افزایش قابلیت اطمینان شبکه 65 پروژه 
با اعتبار یک هزار و 131 میلیارد و 288 

میلیون ریال به اتمام رسیده است.
برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
استان همدان با بیان اینکه توزیع برق 
مطمئن و پایدار ماموریت شرکت توزیع 
برق استان است، مطرح کرد: از ابتدای 
سال گذشته چهار محور استراتژیک را 
برای حرکت خود تعریف کردیم تا برق 
که  باشیم  داشته  را  پایدار  و  مطمئن 
خوشبختانه به گواه مردم استان وضعیت 
مناسبی داریم.سهرابی بیدار با بیان اینکه 
حذف کاغذ از ابتدایی ترین کارهای ما 
است،  بوده  هوشمندسازی  راستای  در 
ابتکاری  کارهای  از  یکی  کرد:  عنوان 
در استان همدان انجام مطالعات تعیین 

محل خطا با هوش مصنوعی است.
مشترکین  درصدی   100 *قرائت 

سنگین از راه دور 
اینکـه در راسـتای  بـه  بـا اشـاره  وی 
نقشـه   280 تهیـه  هوشمندسـازی 
UTM انجام شـده اسـت، گفت: 100 
درصد مشـترکین سنگین را به روش از 

قرائـت می کنیـم. دور  راه 
وی بـا بیـان اینکه شـروع بـه کار با 25 
نقطه قابل رویت از محل دیسـپاچینگ 
بود که امسـال به 349 نقطه رسـیدیم 
کـه نشـان از سـرعت بـالای توسـعه 
اسـت، تصریـح داد: بـا برنامه ریزی های 
انجـام شـده تـا پایان سـال ایـن تعداد 
بـه 438 نقطـه می رسد.سـهرابی بیدار 
بـا بیـان اینکـه محـور راهبـردی دوم 
افزایـش قابلیـت اطمینـان شـبکه  در 
راسـتای تأمیـن بـرق مطمئـن و پایدار 
اسـت، گفت: در این راسـتا نیـز اصلاح 
و  انجـام  روسـتا  توزیـع 23۷  شـبکه 
2 هـزار و 300 اصلـه پایـه بازآرایـی و 

اسـتاندارد شـده است.

افتتاح و کلنگ زنی 236 پروژه برق طی دهه فجر در همدان

تلاش کردیم  پیشران های توسعه استان گلستان را بر پایه نگاه اندیشه ای شناسایی کنیم 

اجرای ۱2 طرح آبخیزداری در همدان
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری همدان گفت: برای 
تقویت  فرسایش،  ایجاد  و  سیلاب  وقوع  از  جلوگیری 
پوشش گیاهی و تغذیه منابع آب زیرزمینی، 12 طرح 

آبخیزداری سال 1402 در این استان اجرا شده است.
انقلاب  پیروز  سالگرد  اینکه  بیان  با  خزائی  اسفندیار 
اسلامی فرصت مناسبی برای تبیین اهداف و ارائه عملکرد 
دستگاههای اجرایی در حوزه های مختلف است، یکی از 
کارهای مهم این مجموعه را اجرای طرح های آبخیزداری 
برشمرد و افزود: 12 طرح آبخیزداری در قالب پروژه های 
مکانیکی و بیولوژیکی با اعتبار 146 میلیارد و 300 میلیون 

ریال از محل اعتبارات ملی و استانی اجرا شده است.
در  و  فنی  معاونت  حوزه  در  امسال  کرد:  اضافه  وی 
بیولوژیک  های  طرح  مراتع،  اصلاح  و  احیا  راستای 
)بذرپاشی ( و بیومکانیک در سطحی معادل یک هزار 
و 431 هکتار و توسعه رویشگاههای گیاهان دارویی در 
سطح 6۷5 هکتار از مراتع استان همدان اجرا شد که 
بیشتر فعالیت های صورت گرفته به صورت مشارکتی و 
با حضور بهره برداران و جوامع محلی انجام شده است.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری همدان بیان کرد: با 
توجه به اجرای طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت از 
سال 1402، سهم استان همدان کاشت سه میلیون اصله 
نهال در سال است که تاکنون نزدیک به 2 میلیون اصله 

نهال با مشارکت بخش خصوصی تولید شده است.
خزائی افزود: 31 گونه مقاوم به شرایط آب و هوایی استان 
در زمینه های احیا و غنی سازی جنگل ها، فضای سبز و 

زراعت چوب نیز تولید شده است.
وی ادامه داد: نهال های تولید شده ای که قابلیت انتقال به 
عرصه را دارند در قالب پویش های مردمی و با مشارکت 
آحاد مردم از جمله دانش آموزان، دهیاران، بسیجیان، 
همیاران طبیعت و دیگر اقشار در عرصه های مشخص 

شده و به صورت مکان محور کاشته می شود.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری همدان افزود: همچنین 
پویش های بذرکاری با مشارکت مردم در سطح 600 هکتار 

از عرصه منابع طبیعی استان انجام شده است.

ترویج  به منظور فرهنگ سازی و  اضافه کرد:  خزائی 
فرهنگ منابع طبیعی بیش از 10 هزار نفر به عنوان 
همیار طبیعت در سامانه همیاران طبیعت ثبت نام و 
آموزش های لازم را در موضوعات مختلف به منظور 

ترویج فرهنگ منابع طبیعی فرا گرفته اند.
به گفته وی، در راستای طرح مردمی کاشت یک میلیارد 
درخت و براساس تفاهم نامه با اداره کل آموزش و پرورش 
استان همدان طرح “هرمدرسه یک نهالستان ” به منظور 
مشارکت دانش آموزان در تولید و کاشت نهال در استان 
اجرا شده که تاکنون با مشارکت پنج مدرسه 100 هزار 

اصله نهال توسط دانش آموزان تولید شده است.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری همدان افزود: معاونت 
حفاظت و امور اراضی برای حفاظت از عرصه های منابع 
طبیعی در سطح 140 هزار هکتار کشت و مراقبت انجام 
داده است.خزائی ادامه داد: به منظور حفاظت موثر از اراضی، 
کمربند حفاظتی به طول 15 کیلومتر در شهرستان نهاوند 
اجرا شد همچنین برای پیشگیری از آتش سوزی و کنترل 
حریق 150 کیلومتر خطوط آتش برُ در سطح عرصه های 
منابع طبیعی احداث شده است. وی گفت: یگان حفاظت 
محیط زیست برخورد با متخلفان و متعرضان به عرصه 
های منابع طبیعی را در دستور کار قرار داده که امسال در 

این راستا 843 فقره پرونده تشکیل شده است.

نرگس حسین زاده-گرگان: نورانی رئیس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان گلستان گفت: هدفگذاری 
سازمان،در تعامل و ارائه خدمات به بخش خصوصی قابل 
تحسین است. نورانی افزود: هدفگذاری سازمان مدیریت 
وبرنامه ریزی استان،در تعامل و ارائه خدمات به بخش 
خصوصی استان،بر پایه نگاه اندیشه ای به این بخش 
قابل تحسین است. وی اظهارکرد: نگاه و طرزتفکرمان 
به بخش خصوصی برپایه سازندگی،کارآفرینی،نوآوری 
و سرمایه گذاری می باشد. نورانی خاطر نشان کرد: 
گلستان،  استان  ریزی  برنامه  و  مدیریت  سازمان 
کردن  نهادینه  به  مصمم  و  بینانه  واقع  نگاهی  با 
هایی  گام  با  و  است  سیاستی  چنین  استمرار  و 
برنامه های دولت  از  اثرگذار در حمایت  و  پرصلابت 

و پیشبرد اهداف نظام حرکت می نماید.
رئیـس سـازمان مدیریـت و برنامه ریزی اسـتان تاکید 

کـرد: همـکاری موثر سـازمان با بخش هـای خصوصی 
اساسـی  مقـولات  در  تعامـل  و  همفکـری  و  اسـتان 
اقتصـادی اسـتان،نویدبخش آینـده ای روشـن بـرای 
اسـتان گلسـتان مـی باشـد. وی بیـان کـرد: براسـاس 

اصـل 44 قانون اساسـی جمهوری اسـلامی ایران،نظام 
اقتصـادی بـر پایـه سـه بخـش مـی باشـد کـه بخش 

دولتی،تعاونـی و خصوصـی اسـتوار اسـت.
نورانی افزود: این سازمان به عنوان یک سازمان پیشتاز 
بخش  با  را  خوبی  و  قبول  قابل  استان،عملکرد  در 
خصوصی داشته است و با همه توان تلاش کردیم که 
پیشران های توسعه استان را شناسایی کرده و اهداف 
را براساس یک برنامه جامع از پیش تعیین شده طراحی 
نماییم که تاکنون موفق عمل کرده ایم و توفیقات مثبتی 
را کسب نموده ایم. رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان گلستان تصریح کرد: اصل 44 قانون اساسی،یک 
فرصت طلایی را در اختیار این بخش قرار داده است و 
معتقدم حضور فعال بخش خصوصی در استان گلستان 
را بایستی جدی گرفت زیرا با جریان دادن این بخش در 

استان ،حیات توسعه گلستان امکان پذیر است.

 رشت / حیدری: مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز ایران با اشاره به 
آمادگی تیم های عملیاتی این شرکت و حضور در محل وقوع حادثه 
عملیات  و  شده  مهار  آتش سوزی  گفت:  سراسری،  لوله  خط  انفجار 
بازسازی خط لوله و بازگرداندن آن به سرویس در سریع ترین زمان 
ممکن در دستور کار است همچنین برای روستاهای اطراف خط لوله که 
دچار قطعی گاز شده اند سوخت جایگزین و LPG به حد کافی تأمین 
شده است لذا مردم نگرانی از بابت قطع گاز نداشته باشند. سعید عقلی 
مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز ایران در رابطه با وقوع انفجار در خط 
لوله سراسری گاز گفت: حوالی ساعت یک بامداد امروز در اثر اقدامات 
خرابکارانه، انفجاری در خط لوله گاز سراسری اتفاق افتاد. عقلی در ادامه 
گفت: در حال حاضر آتش سوزی خط مهار و عملیات بازسازی خط 
لوله آغاز شده است و امیدواریم که در سریع ترین زمان ممکن خط لوله 
تعمیر شده و به سرویس باز گردد. مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز 
ایران گفت: خوشبختانه در اثر این انفجار به کسی آسیبی نرسیده است 
و همکاران شرکت ملی گاز در حال مدیریت موضوع و تعمیر خط لوله و 
بازگرداندن خط لوله به مدار سرویس هستند. علی خاطرنشان کرد: وزیر 
محترم نفت از ساعات اولیه وقوع حادثه در دیسپچینگ شرکت ملی گاز 
ایران حضور یافت و جلسه ستاد بحران را با حضور مدیرعامل شرکت ملی 
گاز ایران و مدیران ارشد شرکت تشکیل داد.وی در پایان با تأکید بر اینکه 
با اقدامات انجام شده در کنترل مصارف، در حال حاضر مشکلی در تأمین 
گاز شهرها وجود ندارد گفت: مشکلات اندک ایجاد شده در روستاهای 
اطراف محل انفجار به سرعت و پس از تعمیر خط لوله برطرف خواهد 
شد. ضمن اینکه سوخت مایع مورد نیاز و LPG در این منطاق فراهم 
شده و در اختیار روستاهای مورد نظر قرارخواهد گرفت. لذا مردم نگرانی 
از این بابت نداشته باشند. شایان ذکر است؛ در ساعات اولیه وقوع حادثه 
تیم های امدادی و عملیاتی شرکت ملی گاز ایران به منظور اجرای تدابیر 

ایمنی و عملیات تعمیرات خط به محل حادثه اعزام شدند.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان همدان گفت: 
در دهه فجر امسال بیش از 51 پروژه بخش خصوصی با 242 میلیارد 
تومان آورده و استفاده از 58 میلیارد تومان تسهیلات بانکی در سه حوزه 
میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در استان همدان افتتاح و به 
بهره برداری خواهد رسید. محسن معصوم علیزاده، با فرا رسیدن ایام الله 
دهه مبارک فجر گفت: افتتاح کارگاه سفال در لالجین با اعتبار5/6میلیارد 
تومان و واحد تولیدی سفال و سرامیک در روستای دستجرد شهرستان 

بهار با اعتبار 5/4 میلیارد تومان از جمله پروژه های این اداره کل است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان همدان افزود: 
افتتاح خانه بوم گردی در روستای شورین شهرستان همدان، با اعتبار 
5/2میلیارد تومان و کارگاه منبت در روستای حاجی آباد ملایر با اعتبار 
4/3 میلیارد تومان و سفره خانه آراد در تویسرکان با اعتبار 12 میلیارد 
تومان و نیز کارگاه نقاشی روی سفال در دستجرد لالجین با اعتبار 5/5 
میلیارد تومان از دیگر پروژه های این اداره کل است که در دهه فجر به 
بهره برداری می رسند.او گفت: افتتاح 11 فروشگاه صنایع دستی و 29 
کارگاه منبت و سفال و سرامیک ، 2 بوم گردی و 5 شرکت خدمات دفتر 
مسافرتی و 1 سفره خانه سنتی کلنگ زنی 1 هتل و مجتمع گردشگری 

در لالجین از چمله پروژه های این اداره کل در دهه فجر امسال است.
معصوم علیزاده افزود: میزان آورده متقاضی برای این 49 پروژه بخش 
خصوصی 240 میلیارد تومان بوده که تسهیلات دریافتی برای این 
پروژه ها مبلغ 58 میلیارد تومان بوده است که از سوی بانک های عامل 
به بهره برداران پرداخت شده است . مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی استان همدان افزود: برای مرمت پروژه امامزاده کرزان در 
تویسرکان و افتتاح فاز اول بازارچه صنایع دستی بانوان ملایر نیز 1/5 

میلیارد تومان از اعتبارات استانی هزینه شده است.

دکتر خلیلی نیا در دیدار فعالین اقتصادی کشور با رهبر معظم انقلاب 
اسلامی حضور یافت.

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شرکت پتروشیمی شازند، 
حدود هزار نفر از فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان کشور با حضور در 
حسینیه امام خمینی )ره( با حضرت آیت الله خامنه ای )مدظله العالی( 
دیدار کردند.  در این دیدار که دکتر علیرضا خلیلی نیا مدیرعامل شرکت 
پتروشیمی شازند نیز حضور داشتند، مقام معظم رهبری با اشاره به 
ظرفیت و توان کاملاً موثر بخش خصوصی برای تحقق اهداف کلان 
اقتصادی، »حمایت  دولت، به ویژه رفع موانع فضای کسب  و کار« و 
»مسئولیت پذیری بخش خصوصی« را دو ضرورت مهم و زمینه ساز 
بهبود اوضاع و پیشرفت چشمگیر کشور برشمردند.  ایشان ضمن اشاره 
به مسائل محدودکننده ای مانند تحریم ها و کم کاری برخی دولت های 
گذشته، گفتند: تلاش و پیشرفت بخش خصوصی با وجود چنین موانعی، 
انسان را امیدوار می کند که این بخش قادر است ایران را به رشد مطلوب 

برنامه پنج ساله هفتم یعنی رشد 8 درصد برساند.  
حضرت آیت الله خامنه ای »ابتکار« را واقعیت بارز نمایشگاه دیروز و جلسه 
امروز دانستند و گفتند: ابتکار، نشان دهنده نیروی انسانی نخبه است و 
وجود نیروی انسانی نخبه به عنوان ثروتی عظیم، تکیه گاهی مطمئن در 
گره گشایی مسائل کلان، پیمودن راه های دشوار و رسیدن ایران به اوج 
خواهد بود.  ایشان فعالیت در عرصه های مختلف بالادستی نظیر نفت 
و فولاد و گاز تا مشاغلی هم چون صنایع دستی را نمایانگر زمینه بسیار 
گسترده مشارکت بخش خصوصی دانستند و گفتند: دستان پر قدرت 
و انگشتان مبتکر فعالان این بخش ها، به افزایش اشتغال و کاهش فقر 
هم منجر خواهد شد. مقام معظم رهبری خاطر نشان ساختند: کاهش 
و توقف رشد نقدینگی سیاست درستی است و تلاش های دولت در 
این زمینه تا حدی موثر بوده است اما محدودیت ایجاد شده در منابع 
تخصیصی بانک ها به فعالان تولیدی، نباید متوجه بنگاه  های کوچک و 
متوسط شود؛ نه اینکه همین منابع محدود هم به شرکت های دولتی یا 
شرکت های خاص و زرنگ با ارتباطات گسترده داده شود که مدیریت 
اصلی حل این مشکل با بانک مرکزی است.  رهبر انقلاب همچنین 
مسئولیت های بخش خصوصی را هم در روند استفاده بهینه از ظرفیت 
این بخش، مهم دانستند و گفتند: انضباط، رعایت ضوابط، پایبندی به 
قوانین و مقررات و سلامت کار جزو وظایف اصلی بخش خصوصی است 
که باید با نظارت دولت به آنها عمل شود.  در ابتدای این دیدار که برخی 
مسئولان دولتی نیز حضور داشتند  12 نفر از حاضران،  به بیان آخرین 

دستاوردها، پیشنهادها و نکات خود پرداختند.

 SPF مدیرکل شیلات استان بوشهر گفت: نخستین محموله مولد میگو 
وانامی وارد یکی از مراکز تکثیر آبزیان این استان شد.

در این محموله یکهزار جفت مولد میگو SPF وارد استان بوشهر شده 
آبزیان  انجام شده چندین مرکز تکثیر  با هماهنگی  افزود:  است.وی 
پرورشی واردات مولد میگو SPF را در دستور کار قرار داده اند . امینی 
ادامه داد: مراکز تکثیر میگو استان برای افزایش بهره وری و تولید بچه 
میگو با کیفیت و همچنین افزایش تنوع ژنتیکی اقدام به واردات میگو 
کردند تا فعالان پرورش دهنده این آبزی در سال آینده با اطمینان بیشتر 
اقدام به تولید میگو کنند. وی از پیگیری رئیس سازمان شیلات ایران 
و معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری بوشهر برای از سرگیری 
واردات این مولدها )SPF( پس از چند سال توقف، قدردانی کرد.در پی 
بروز بیماری AHPND در مزارع پرورش میگو در سال جاری تولید این 
محصول نسبت به سال گذشته کاهش یافت.با وجود بیماری باکتریایی 
"نکروز "در برخی از مزارع پرورشی میگوی این استان با تهمیدات انجام 

شده امسال 21 هزارتن از این نوع آبزی در این استان تولید شد.

همزمان با دهه مبارک فجر، ایمن سازی و ساخت قطعه پایانی سامانه 
روشنایی گردنه اسدآباد به بهره برداری رسید.

طرح ایمن سازی و ساخت قطعه پایانی سامانه روشنایی گردنه اسدآباد 
به طول 14 کیلومتر در سفر استاندار به شهرستان اسدآباد افتتاح شد.

استاندار همدان در این مراسم از روشنایی مسیر گردنه اسدآباد و ایجاد 
حفاظ میانی به مسافت 14 کیلومتر خبر داد و گفت: این اتفاقات در 
دولت سیزدهم به نتیجه رسیده و موجب رفع نگرانی وقوع مخاطرات 
و تصادفات شده است.علیرضا قاسمی فرزاد افزود: رفع نقاط پرتصادف 
با تأکیدات رئیس جمهور در دستور کار قرار گرفته است. او تصریح 
کرد: از 52 نقطه  پرتصادف شناسایی شده در راه های استان همدان 
21 نقطه کاملًا رفع شده است و رفع 10 نقطه پرتصادف دیگر نیز 
پیشرفت 80 درصدی دارد.بهسازی آسفالت راه روستایی چشمه علی-

برگشت(،  طویلان، روکش آسفالت محوراسدآباد- کرمانشاه)رفت و 
آسفالت  روکش  اجرای  آجین،   – اسدآباد  محور  آسفالت  روکش 
حفاظتی)اسلاری سیل( محور آقاجانبلاغی- کمک علیا و بهسازی 
راه روستایی قاس آباد- خنداب از دیگر طرح های افتتاح شده این 

شهرستان در پنجمین روز از گرامیداشت دهه فجر بود.

تقدیراز جانبازان هشت سال دفاع مقدس اداره 
کل بیمه سلامت گیلان

رشت / حیدری: مراسم تقدیر و تجلیل از جانبازان هشت سال دفاع 
مقدس اداره کل بیمه سلامت گیلان در دفتر مدیر کل برگزار گردید.

در روز ولادت بزرگ پرچمدار کربلا حضرت ابوالفضل العباس وروز جانباز 
مدیر کل بیمه سلامت گیلان از جانبازان هشت سال دفاع مقدس با 
اهدای شاخه گل و لوح تقدیرقدردانی کرد. دکتر عاطف راد در این مراسم 
گفت: جانبازان با حضور خود در جبهه نبرد حق علیه باطل و دفاع از 
آرمانهای میهن اسلامی باعث افتخار مردم شدند .جانبازان عزیز تجسم 
عینی ایثار، مردانگی و از خودگذشتگی هستند.و همچون مولای خود 
قمر بنی هاشم)ع( در راه ترویج فرهنگ ناب اسلامی و احیای ارزش ها 
استوار ودر هر شرایطی در صحنه حاضرند . در لوح اهدا شده آمده است 
،جانبازی، مدال افتخاری است که خداوند متعال این نعمت ارزشمند 
خویش را نصیب انسان های بی  آلایش خود می نماید، انسان هایی که از 
هستی و جان خویش در راه رضایت حق گذشته و در این راه، صبر و 
مقاومت می کننددر طلیعه میلاد مسعود بزرگ جانباز عاشورا ، حضرت 
ابوالفضل العباس )ع( و گرامیداشت روز جانباز ، از جنابعالی که در اثبات 
توان واقعی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران به درجه جانبازی نائل 
آمده اید قدردانی نموده وبه مبارکی این روز خجسته و به رسم قدردانی 

، این لوح تقدیر تقدیم حضور ایثارگرانه ی شما می گردد. 
دکتر محمود عاطف راد مدیر کل بیمه سلامت
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ایران میزبان ۵درصد از
 پرندگان مهاجر جهان است

عدم دسترسی 9۵ درصد مردم
 به داروهای نسل جدید دیابت

معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیست 
گفت: ایران در 450 مکان )سایت(، بیش از پنج درصد جمعیت پرندگان 

مهاجر جهان را در فصل زمستان میزبانی می کند.
به گزارش سازمان حفاظت محیط زیست، حسن اکبری روز شنبه افزود: 
ایران با دارا بودن زیستگاه های تالابی، دریایی و پهنه های آبی متنوع همه 
ساله پذیرای میلیون ها پرنده مهاجر عبوری و زیستگاه زمستان گذرانی 

بیش از 1.8 میلیون از 166 گونه از پرندگان آبزی است.
وی با اشاره به اینکه امروزه سرشماری پرندگان آبزی در بیش از 100 
کشور جهان با مشارکت حدود 15 هزار شمارش گر حرفه ای و داوطلب 
صورت می گیرد، اظهار داشت: هر ساله بین 30 تا 40 میلیون پرنده آبزی 
در سراسر جهان شمارش می شوند و اطلاعات مربوط به آمار و سایت های 
سرشماری در پایگاه داده سرشماری بین المللی پرندگان آبزی ثبت 
می شود. معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت 
محیط زیست تصریح کرد: سرشماری پرندگان آبزی از قدیمی ترین، 
فراگیرترین و طولانی ترین برنامه های پایش هماهنگ و هم زمان تنوع 

زیستی در جهان است که قدمتی 60 ساله در جهان دارد.
اکبری تاکید کرد: این شمارش ها با تاکید بر تالاب ها و مناطق تجمع 
پرندگان آبزی زمستان گذران بوده و اطلاعات به  دست آمده از برنامه های 
سرشماری و تجزیه و تحلیل آن از ارزش قابل توجه علمی در حفاظت از 

تالاب ها، سواحل و تنوع پرندگان برخوردار است.
وی ادامه داد: ایران همزمان با اولین برنامه رسمی سرشماری جهانی و 
همگام با بسیاری از کشورهای اروپایی و به  عنوان اولین کشور غرب آسیا 
از دی ماه سال 1345 شمسی به برنامه سرشماری بین المللی پرندگان 
آبزی زمستان گذران پیوست. شمارش پرندگان آبزی در سال های اولیه به 
شمارش گونه های قابل شکار از جمله قوها، غازها، مرغابی ها و گونه چنگر 
معمولی اختصاص داشت و از سال 1366 سایر پرندگان آبزی به این 
فهرست اضافه شدند. تالاب های ایران سالانه زیستگاه زمستان گذرانی 
بیش از 1.8 میلیون از 166 گونه پرنده آبزی است.وی با اشاره به اینکه در 
6 دهه گذشته شمارش پرندگان آبزی زمستان گذران در ایران در اولویت 
برنامه های اجرایی معاونت طبیعی سازمان حفاظت محیط زیست بوده، 
اضافه کرد: ایران به واسطه وجود شرایط جغرافیایی مناسب، تنوع اقلیمی 
و دارا بودن زیستگاه های تالابی و دریایی از جمله دریای خزر در شمال و 
خلیج فارس و دریای عمان در جنوب همه ساله پذیرای میلیون ها پرنده 
آبزی مهاجر عبوری و زمستان گذران است.معاون محیط زیست طبیعی 
و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیست عنوان کرد: ایران به  عنوان 
مهمترین کشور دارای زیستگاه های مهاجرتی و زمستان گذرانی در مسیر 

پروازی مهاجرت پرندگان از سیبری تا نیل به شمار می رود. 

از  از 95 درصد  متابولیسم گفت: بیش  و  یک فوق تخصص غدد 
مردم در کشور ما به خاطر قیمت بالای دارو، امکان دسترسی به 
داروهای نسل جدید دیابت را ندارند و برای آنکه هزینه های بعدی 
این بیماری از دوش سازمان های متولی سلامت برداشته شود بهتر 

است از همین ابتدا این داروها بیمه شوند.
بحث  افزود:  خوش نیت،  محسن  ایران،  دیابت  انجمن  گزارش  به 
عدالت به دسترسی به خدمات سلامت خصوصا دارو برای بیماران 
دیابتی که جمعیتی بالغ بر 6 میلیون نفر را شامل می شود بسیار 
روزبه روز  و  است  مطرح  دنیا  همه  در  موضوع  این  دارد.  اهمیت 
داروهای جدیدی نیز به بازار عرضه می شود. داروهایی که در حوزه 
وارد شده  جهان  و  ایران  بازارهای  به  گذشته  دهه  دو  دیابت طی 
بسیار زیاد است و هر دارویی که وارد بازار می شود می تواند فواید 
زیادی را به دنبال داشته باشد. وی با اشاره به اینکه داروهای جدید 
نسبت به داروهای قدیمی قیمت بیشتری دارند، تصریح کرد: هزینه 
فناوری و تولید این داروها بسیارزیاد است و درواقع این داروها 
درمان  در  بزرگی  تحول  بیماری،  راحت تر  کنترل  به  کمک  با 
این  در  دولت ها  بیشتر  دلیل  همین  به  و  کرده اند  ایجاد  دیابت 
بخش سرمایه گذاری می کنند تا از هزینه های بعدی و عوارضی 

که عدم کنترل دیابت می تواند به بار بیاورد جلوگیری کنند. 
ضرورت تجویز داروهای جدید برای مبتلایان به دیابت

فوق تخصص غدد و متابولیسم تاکید کرد: اگر درمان یک دیابتی 
به درستی انجام نشود ممکن است به عوارضی مانند مشکلات قلبی و 
عروقی، کلیه و چشم دچار شود. به همین دلیل اگر با داروهای جدید 
بتوانیم بیماری را مدیریت کنیم درواقع توانسته ایم جلوی هزینه های 

زیادی که می تواند به خانواده ها و جامعه تحمیل شود بگیریم.
خوش نیت ادامه داد: برای آنکه بتوانیم این عدالت را ایجاد کنیم و 
همه افراد جامعه بتوانند به این داروها دسترسی پیدا کنند بهترین 
کار این است که این داروها در سبد بیمه قرار گیرند؛ آن هم در 
خدمات  اجتماعی  تأمین  و  سلامت  بیمه  مثل  عمومی  بیمه های 
تکمیلی  بیمه های  به  همه  که  چرا  تکمیلی.  بیمه های  نه  درمانی 
دسترسی ندارند و بازهم به این طریق عدالتی که باید به مرحله اجرا 
گذاشته نمی شود. به گفته این پزشک، اما چون طیف زیادی از مردم 
به بیمه های تأمین اجتماعی و سلامت دسترسی دارند می توانند با 
این بیمه ها هزینه های درمان خود را کاهش دهند. اما متأسفانه اکثر 
این بیمه ها پوشش کاملی نسبت به این داروها ندارند و نسخه بیمار 
دیابتی که هر بار برای سه ماه به بیمار داده می شود، چندمیلیون 
تومان هزینه دارد و این برای بیمار دیابتی که مجبور است چند دارو 
برای کنترل قند، چند دارو برای قلب وچند دارو برای کنترل چربی 
و فشار خون مصرف کند و هزینه بالایی را پرداخت می کند، دشوار 
است که هرماه برای بیش از یک میلیون تومان هزینه مصرف این 

داروهای جدید را هم بپردازد است.
خـوش نیـت ادامـه داد: درواقـع در حـال حاضـر بیمه هـا تنهـا 30 
اگـر  درحالی کـه  می کنـد  پرداخـت  را  هزینه هـا  ایـن  از  درصـد 
بخواهیـم در ایـن بخـش عدالـت برقـرار شـود باید بیمه ها پوشـش 
بیشـتری داشـته باشـند چـرا کـه بیـش از 95 درصـد از بیمـاران 

نمی تواننـد ایـن داروهـا را به صـورت آزاد تهیـه کننـد. 

پزشکی و سلامت محیط زیست 
به  مستمری  پرداخت  موضوع   
بازنشستگان یکی از کلیدی ترین اقدامات 
سازمان ها و صندوق های بازنشستگی به 
از  اعظمی  بخش  اکنون  می رود.  شمار 
منابع سازمان های بیمه ای برای مستمری 
گروه مستمری بگیران و افراد بازنشسته 
مهمترین  همچنان  و  می شود  هزینه 
مطالبه بازنشستگان متناسب سازی حقوق 

است تا کفاف زندگی آنها را بدهد.
 محمد مخبر معاون اول رییس جمهور 
از  تجلیل  آیین  در  جاری  بهمن   16
نمونه  مستمری بگیران  و  بازنشستگان 
دولت  عزم  از  اجتماعی،  تامین  سازمان 
حقوق  سازی  متناسب  برای  سیزدهم 
بازنشستگان سخن گفت و این وعده را 
داد که تا پایان این دولت، این موضوع حل 
شده و به زودی حداقل حقوق ماهیانه آنها 

به 10 میلیون تومان نزدیک می شود.
که  کرد  گوشزد  هم  را  نکته  این  وی 
حداقل حقوق ماهانه 6 میلیون تومانی 
بازنشستگان تامین اجتماعی از نظر دولت 
قابل قبول نیست و باید مساله افزایش 
حقوق آنان هرچه سریعتر حل شود که 
یکی از راهکارها پرداخت بدهی دولت به 
این سازمان بوده و در این راستا دولت 
ارزشمندترین بنگاههای خود را به تامین 

اجتماعی واگذار کرده است.
واقعیت این است که حدود 5 تا 6 میلیون 
بازنشسته و مستمری بگیر از خدمات 18 
صندوق بیمه ای در کشور برخوردارند و 
بهبود شرایط زندگی و معیشت آنان نیاز 
سیاست  حوزه  در  دولت  نگاه جدی  به 
گذاری های کلان و نیز متناسب سازی 
دریافتی آنان با شاغلان دارد و عزم دولت 
برای بهبود سطح درآمدی بازنشستگان 
مستمری  میزان  که  دهد  می  نشان 
بگیران کفاف  و مستمری  بازنشستگان 

زندگی آنان را نمی دهد.
نگاهی به وضعیت حقوق بازنشستگان

بازنشستگان و مستمری بگیران سازمان 
چهار  آماری  جامعه  با  اجتماعی  تامین 
میلیون و 200 هزار نفر بخش اعظمی 
از جامعه بازنشستگان کشور را به خود 
آمارهای  براساس  که  داده اند  اختصاص 
این سازمان ۷0 درصد آنان حداقل بگیر 
با پایین ترین رقم حقوقی و 30 درصد در 

سایر سطوح هستند. مستمری پرداختی 
سازمان تامین اجتماعی به بازنشستگان 
و مستمری بگیران تحت پوشش خود به 
واسطه اینکه برخی از حداقل بگیران 10 
سال سابقه بیمه پردازی دارند و برخی دیگر 
نیز به دلیل از کار افتادگی یا بازماندگی 
کمتر از 30 سال میانگین پرداختی بیمه 
در این سازمان را دارند، نسبت به سایر 
صندوق های بازنشستگی متفاوت است 
و اغلب آنان به مراتب مستمری کمتری 
از بازنشستگان 30 ساله تامین اجتماعی 
دریافت  بیمه  صندوق های  دیگر  نیز  و 
بازنشستگی کشوری  می کنند. صندوق 
به عنوان دومین صندوق بزرگ کشور با 
یک میلیون و ۷00 هزار وظیفه بگیر و 
بازنشسته تحت پوشش اکنون به بیش از 
یک میلیون و 32۷ هزار و 9۷5 حقوق 
و مستمری بازنشستگی پرداخت می کند. 
در  صندوق  این  حقوق بگیران  میانگین 
عدد 11  به  سال 1402  شهریور  پایان 
میلیون و 291 هزار تومان رسیدکه این 
رقم در شهریور سال گذشته هفت میلیون 
و 952 هزار تومان بود.دیگر صندوق های 
بازنشستگی مانند صندوق بازنشستگی 
نیروهای مسلح و صندوق بیمه اجتماعی 
نیز  عشایر  و  روستاییان  کشاورزان، 
و میزان حقوق  دارند  وضعیت مشابهی 
دریافتی مستمری بگیران و بازنشستگان 
بیمه ای در کشور  در همه صندوق های 
و  مستمری  میزان  بودن  پایین  نشانگر 
ناکافی بودن مستمری دریافتی آنان است.
پایین بودن متوسط مستمری نسبت 

به هزینه خانوار
آیا  اینکه  سنجش  های  روش  از  یکی 
های  هزینه  کفاف  بازنشستگان  درآمد 
زندگی آنان را می دهد یا نه، اطلاعاتی 

است که مرکز آمار ایران به عنوان منبع 
اقتصادی  مستند  اطلاعات  تولید  اصلی 
ارایه می کند. متوسط مستمری نسبت 
شاخص های  از  یکی  خانوار  هزینه  به 
مهم بیمه ای برای ارزیابی سطح کفایت 
محسوب  بازنشستگی  مستمری های 
مستقیم  رابطه  یکدیگر  با  که  می شود 
دارند؛ هر چقدر میزان مستمری رو به 
توان  از  هم  بازنشستگان  باشد،  افزایش 

مالی بیشتری برخوردار می شوند.
متوسط  تقسیم  از  که  شاخص  این 
متوسط  بر  مستمری بگیران  مستمری 
هزینه یک خانوار به دست می آید، نشانگر 
این است که میزان حقوق دریافتی یک 
مستمری بگیر چند درصد از هزینه های 

زندگی او را پاسخ می دهد.
در  مسئولان،  و  کارشناسان  اذعان  به 
انجام  اقدامات  وجود  با  کنونی  شرایط 
بهبود  برای  اخیر  های  سال  در  شده 
میزان  همچنان  بازنشستگان،  معیشت 
مستمری دریافتی این قشر کفاف زندگی 
آنها را نمی دهد و عوامل کلان اقتصادی 
همچون سطح بالای تورم مواد خوراکی 
و سبد هزینه خانوار از جمله علل اصلی 
آن به شمار می رود. از سوی دیگر مرکز 
آمار ایران، مرداد امسال میانگین هزینه 
سال  در  را  شهری  خانوار  یک  سالانه 
برابر 13۷ میلیون تومان و یک   1401
خانوار روستایی را ۷9 میلیون تومان اعلام 
کرد؛ در مقابل متوسط درآمد اظهار شده 
یک خانوار شهدی حدود 16۷ میلیون 
تومان بوده که نسبت به سال قبل از آن 
48.5 درصد رشد داشته است. همچنین 
متوسط درآمد سالانه یک خانوار روستایی 
در سال 1401 حدود 98 میلیون تومان 
برآورد شده که رشد 54.8 درصدی ثبت 

کرده است. بر این اساس، متوسط درآمد 
یک خانوار شهری در یک ماه حدود 11 
بوده رقمی  تومان  و 400 هزار  میلیون 
بگیران صندوق  حقوق  میانگین  به  که 
بازنشستگی کشوری نزدیک شده اما با 
متوسط دریافتی بازنشستگان و مستمری 

بگیران تامین اجتماعی فاصله دارد. 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان یکی 
سال های  در  که  است  سیاست هایی  از 
اخیر برای بهبود معیشت این قشر مطرح 
شده است؛ این موضوع در جریان تصویب 
بودجه 1403 به یکی از محورهای اصلی و 
اختلافی دولت و مجلس تبدیل شد زیرا 
مجلس بر اعمال متناسب سازی حقوق 
هفتم  برنامه  مصوبه  طبق  بازنشستگان 
توسعه )که هنوز به قانون تبدیل نشده 
است( تاکید داشت و در نهایت مقرر شد 
با افزایش یک درصدی مالیات بر ارزش 
افزوده، منابع حاصل از آن صرف متناسب 
سازی حقوق بازنشستگان لشکری، کشوری 
و صندوق فولاد شود.بر این اساس و در 
صورت ابلاغ بودجه مصوب مجلس، سال 
آینده بار دیگر حقوق بازنشستگان صندوق 
ترمیم  کشوری  و  لشکری  بازنشستگی 
می شود اما این مصوبه برای بازنشستگان 
تامین اجتماعی صادق نیست زیرا سازمان 
بازنشستگی متصل به بودجه عمومی کشور 
است اما سازمان تامین اجتماعی یک نهاد 
عمومی غیردولتی محسوب می شود که 
منابع و مصارفی خارج از بودجه سنواتی 
دارد. البته باید در نظر داشت که در مصوبه 
برنامه هفتم احکامی هم برای بازنشستگان 
سازمان تامین اجتماعی در نظر گرفته شده 
است تا دریافتی آنان نیز در طول اجرای 
این برنامه ترمیم شود. بر اساس بند الحاقی 
به ماده 29 برنامه هفتم، سازمان تامین 
وزارت  تایید  با  است  مکلف  اجتماعی 
طول  در  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون، 
سه سال اول برنامه نسبت به متناسب 
سازی مستمری بازنشستگان غیرحداقل 
بگیر اقدام نماید به نحوی که در پایان 
مستمری  نسبت  برنامه،  سوم  سال 
همان  دستمزد  حداقل  به  بازنشسته 
سال، با 90 درصد نسبت اولین مستمری 
سال  دستمزد  حداقل  به  بازنشستگی 

برقراری مستمری، متناسب گردد.

بهبود معیشت بازنشستگان در سایه متناسب سازی حقوق

از موضوع : آگهی ابلاغ مفاد آرا صادره هیأت قانون تعیین تکلیف 
برابر رای 1380 مورخ 1402٫09٫19 به شماره کلاسه 0۷98 مالکیت آقاي ٫ خانم 
عزت کریمی به شناسنامه شماره 6 کدملی 1141535580 صادره فرزند رضا در 
ششدانگ یکباب خانه به مساحت 111.68 متر مربع پلاک شماره 459 فرعی از 
111  اصلي واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک خمیني شهر به موجب 
صفحه 304 دفتر 102 ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس ملاحضه و محرز 

گردیده است . 102 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 1 ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به به مراجع قضایی : تقدیم نماید بدیحی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. اداره 

ثبت اسناد و املاک شهرستان خمینی شهر 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/14 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/29 

شناسه اگهی 1639935

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
برابر آراء صادره هیئتهای اول و دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی نجف آباد تصرفات مالکانه و بلا 
معارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا به 
شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی 
. از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را در اداره ثبت اسناد و 
املاک محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، 

دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. 
رای اصلاحی شماره 8181-1402٫11٫08 پیرو رای شماره 1402٫10٫1۷-۷499 
آقای حامد ابراهیمی نجف آبادی فرزند علیرضا در ششدانگ یک باب خانه باغ به 
مساحت 548٫35 متر مربع قسمتی از پلاک شماره 811 اصلی واقع در قطعه 4 
بخش 11حوزه ثبت ملک اصفهان - متقاضی مالک رسمی مشاعی می باشد. اداره 

ثبت اسناد و املاک نجف اباد 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/14 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/29 

شناسه اگهی 165۷366

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی واراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی       

برابر آراء صادره هیئتهای اول و دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی نجف آباد تصرفات 
و  لذا مشخصات متقاضیان  مالکانه و بلا معارض متقاضیان محرز گردیده است 
املاک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود در صورتی از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را در اداره ثبت اسناد و املاک محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 

ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. 
رای شماره 60۷5 مورخ 1402٫09٫09 آقای علی یعقوبی فرزند مجتبی نسبت به 
ششدانگ یک باب خانه به مساحت 203٫52 متر مربع قسمتی از پلاک شماره 
9۷2 اصلی واقع در قطعه 3 بخش 11 حوزه ثبت ملک اصفهان - متقاضی مالک 

رسمی مشاعی می باشد.  اداره ثبت اسناد و املاک نجف اباد 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/14 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/29 

شناسه اگهی 165۷4۷9

موضوع : آگهی ابلاغ مفاد آرا صادره هیات قانون تعیین تکلیف     
برابر رای 8329 مورخ 1402٫0۷٫15 به شماره کلاسه 0086 مالکیت آقاي ٫ خانم 
زهره طالبي جو آبادی به شناسنامه شماره 1410 کدملی 1140850۷1۷ صادره فرزند 
محمد در یک دانگ مشاع از ششدانگ یکباب خانه به مساحت 85.۷0 متر مربع پلاک 
شماره 55 فرعی از 105 اصلی واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک خمیني شهر 
به موجب سند 18982 مورخ  1395.06.28 دفترخانه 322 خمینی شهر و ملاحظه 

نقشه ملک و گزارش کارشناس ملاحضه و محرز گردیده است . 
برابر رای 8328 مورخ 1402٫0۷٫15 به شماره کلاسه 0085 مالکیت آقاي ٫ خالم 
حسنعلي قاسمي خوزانی به شناسنامه شماره 508کدملي 1141۷18۷66 صادره فرزند 
امراله در پنج دانگ مشاع از ششدانگ یکباب خانه به مساحت 85.۷0 متر مربع بلاک 
شماره 55 فرعی از 105 اصلی واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک خمیني شهر 
به موجب سند 18982 مورخ 1395.06.28دفترخانه 322 خمینی شهر و ملاحظه 
نقشه ملک و گزارش کارشناس ملاحضه و محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 1 ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نماید بدیحی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد اداره ثبت اسناد و املاک خمینی شهر
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/14 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/29 

شناسه اگهی 165۷552

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی       

برابر آراء صادره هیئتهای اول و دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی نجف آباد تصرفات مالکانه و 
بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان واملاک مورد تقاضا 
به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را در اداره ثبت اسناد 
و املاک محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 

، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. 
رای شماره ۷128-1402٫10٫06 آقای اکرم افشاری فرزند نوروز علی در ششدانگ 
یک باب خانه به مساحت 150.82 متر مربع قسمتی از پلاک شماره 323 اصلی واقع 
در قطعه 10 بخش 11 حوزه ثبت ملک اصفهان - متقاضی مالک رسمی مشاعی می 

باشد.  اداره ثبت اسناد و املاک نجف اباد
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/14 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/29 

شناسه اگهی 1658381

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی       

برابر آراء صادره هیئتهای اول و دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی نجف آباد تصرفات مالکانه و بلا 
معارض متقاضیان محرز گردیده است. لذا مشخصات متقاضیان واملاک مورد تقاضا 
به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را در اداره ثبت اسناد 
و املاک محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، 

دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. 
رای شماره ۷443- 1402٫10٫13 آقای مهدی سجادی فرزند علی رضا در ششدانگ 
یک باب مغازه به مساحت 69 متر مربع قسمتی از پلاک شماره 11۷ اصلی واقع در 
قطعه 5 بخش 11 حوزه ثبت ملک اصفهان - متقاضی مالک رسمی مشاعی می باشد.  

اداره ثبت اسناد و املاک نجف اباد 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/14 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/29 

شناسه اگهی 1658401

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی        

برابر آراء صادره هیئتهای اول و دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی نجف آباد تصرفات مالکانه و بلا 
معارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا 
به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را در اداره ثبت 
اسناد و املاک محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 

اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. 
رای شماره 3103 مورخ 1402٫5٫14 آقای علی معین نجف آبادی فرزند محمد علی 
در ششدانگ یکبابخانه به مساحت 194.05 متر مربع قسمتی پلاک شماره 662 اصلی 
واقع در قطعه 3 بخش 11 حوزه ثبت ملک اصفهان متقاضی مالک رسمی مشاعی 

میباشد. اداره ثبت اسناد و املاک نجف اباد 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/14 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/29 

شناسه اگهی 1658885

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی        

برابر آراء صادره هیئتهای اول و دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی نجف آباد تصرفات 
و  متقاضیان  لذا مشخصات  است.  گردیده  محرز  متقاضیان  بلامعارض  و  مالکانه 

املاک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور 
اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را در اداره ثبت اسناد و املاک 
محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، 

دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. 
رای شماره ۷568-1402٫10٫20 آقای محمد بزرگ پورسواد جانی فرزند افراسیاب 
در ششدانگ یک باب خانه سفتکاری در حال تکمیل به مساحت 204.85 متر مربع 
قسمتی از پلاک شماره 111 اصلی واقع در قطعه 9 بخش 11 حوزه ثبت ملک اصفهان 
گواهی شهود طبق قولنامه عادی از طرف محمد بزرگ پور به متقاضی واگذار شده که 
طبق سامانه املاک تمامت 10.035 سهم از پلاک 111 واقع در قطعه 9 بخش 11 
حوزه ثبت ملک اصفهان بنام آقای صاحب محمد حیدری مسبوق به ثبت و دارای سند 

مالکیت می باشد.  اداره ثبت اسناد و املاک نجف اباد 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/14 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/29

شناسه اگهی 1658904

اگهی ثبت طلاق
دفتر رسمی ثبت ازدواج 162 وطلاق 144 شاهین شهر 

سرکار خانم دی ان لی تونیدل فرزند جورج احتراما به اطلاع میرساند که همسر دائم شما آقای عباس علی پور فرزند حیدر با در دست داشتن دادنامه قطعیت یافته 
به شماره 1402093900118۷3086 مورخه 1402٫09٫21 صادره از شعبه اول دادگاه خانواده شاهین شهر جهت اجرا و ثبت واقعه طلاق رجعی نوبت اول به این 
دفترخانه مراجعه نموده است لذا بدینوسیله به شما اخطار میگردد ظرف مدت 15 روز از تاریخ نشر آگهی جهت اجرا و ثبت واقعه طلاق به آدرس شاهین شهر خیابان 
فردوسی بین فرعی 4 و 5 غربی دفتر ازدواج 162 و طلاق 144 مراجعه نمائید بدیهیست در غیر اینصورت برابر مقررات دادنامه مذکور اجرا و طلاق ثبت میگردد .  

محمد رضا جلالی - سردفتر ازدواج 162 و طلاق 144  - ادرس شاهین شهر خیابان فردوسی بین فرعی 4 و 5 غربی دفتر طلاق 144 
تاریخ انتشار 1402/11/28

توریست  سیکلت  موتور  سبز  برگ  و   کمپانی  سند 
شماره  آلبالویی  رنگ   1395 مدل   CC  125
شاسی  شماره   0125N2D976726 موتور 
انتظامی  پلاک  شماره   N2D***125T9595036
فرزند  سهرابی  احسان  مالکیت   48392 _ ایران 633 
نورالله به کد ملی 1289063249 مفقود شده و از درجه 
اعتبار ساقط می باشد.                                 کد 135

آگهی مفقودی
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اینتر ستاره ایتالیایی اش را حفظ می کند

ورزشـی 7
اخبارجهان ورزش

پیروانی: به قلعه نویی هم باید جدایی شگرت از نیمکت مربیگری تاجیکستان
 مانند خارجی ها فرصت داد

پتـار شـگرت سـرمربی تیـم ملـی تاجیکسـتان بـه دلیـل پایـان 
قـراردادش از ایـن تیـم جـدا شد.فدراسـیون فوتبـال تاجیکسـتان از 
پایـان همـکاری دو سـاله بـا شـگرت قدردانـی و بـرای او در آینـده 
شـغلی اش آرزوی موفقیت کرد. تیم ملی تاجیکسـتان با هدایت پتار 
شـگرت بـه مرحله یک چهـارم نهایی جـام ملت های آسـیا راه یافت 
و در اولیـن حضـورش در ایـن رقابت ها شگفتی سـاز شـد.تیم ملی با 
هدایـت شـگرت 24 بـازی انجـام داد و 11 برد، ۷ تسـاوی و 6 باخت 
بـه ثبت رسـاند ولی شکسـت برابر اردن باعث شـد تا ایـن تیم نتواند 
بـه جمـع چهار تیـم پایانی جام ملت های آسـیا راه یابد.پیـش از این 
هـم یورگـن کلینزمـن از تیـم ملـی فوتبال کره اخراج شـد تـا اولین 

قربانـی جـام ملت های آسـیا لقـب بگیرد.

تصمیم  از  استقبال  با  کشورمان  امید  فوتبال  تیم  اسبق  سرمربی 
فدراسیون فوتبال برای تمدید قرارداد امیر قلعه نویی، گفت: باید به مربی 

ایرانی هم مانند مربی خارجی در تیم ملی فرصت داده شود.
غلامحسین پیروانی، سرمربی اسبق تیم فوتبال امید در گفت وگو با ایرنا، 
درباره عملکرد تیم ملی فوتبال در جام ملت های آسیا گفت: با توجه 
به ظرفیت و پتانسیلی که تیم ملی در این مسابقات نشان داد، حق 
این تیم قهرمانی بود و می توانستیم جام را به دست بیاوریم. در بازی 
با قطر در مرحله نیمه نهایی، تیم بازی خوبی انجام داد و باید برنده از 
زمین بیرون می آمد اما شرایط به صورتی رقم خورد که نتوانستیم در 
آن مسابقه نتیجه بگیریم، با این حال باید امیدوارانه به روند تیم ملی 
در ادامه نگاه کرد. پیروانی درباره اعلام امیر قلعه نویی، سرمربی تیم ملی 
جهت اتخاذ رویکرد جوان گرایی در مسابقات بعدی، اظهار کرد: استفاده 
از بازیکنان جوان رویکرد مثبتی است که باید از آن استقبال کرد. البته 
معتقدم که جوان گرایی می توانست زودتر از این هم صورت بگیرد. با این 
حال پس از جام ملت ها این تصمیم گرفته شد و این رویکرد می تواند 
سبب اتفاق های خوب برای فوتبال شود. وی با بیان اینکه تا 4 سال 
آینده، نزدیک 12 تا 15 بازیکن از تیم ملی در پروسه جوان گرایی 
تغییر خواهند کرد، اذعان کرد: در جوان گرایی باید صبر داشته باشیم. 
البته نمی توان به یک باره چند بازیکن بزرگ را کنار گذاشت و باید با 
اتخاذ یک رویکرد منطقی، بازیکنان جوان را جایگزین کنیم. سرمربی 
اسبق تیم فوتبال امید افزود: البته باید ببینیم که چه داشته هایی برای 
جایگزینی داریم. آیا در فوتبال ایران آن قدر بازیکن جوان که در حد تیم 
ملی باشند، شناسایی و تربیت شده اند که حالا بخواهیم از آنها استفاده 
کنیم؟وی که از مربیان سازنده فوتبال کشورمان به شمار می رود، درباره 
دلایل اینکه چرا در باشگاه ها به استعدادیابی اهمیت داده نمی شود، 
یادآور شد: متاسفانه نه مربی و نه مدیر یک باشگاه در طول فعالیتش 
حاشیه امنیت ندارد و با یک نتیجه ممکن است تغییر کند. به همین 
خاطر نتیجه گرایی در بین مربیان غالب می شود و آنها به دنبال این 
هستند که نتیجه بگیرند. با توجه به رویکرد نتیجه گرایی، استعدادیابی 
به حاشیه می رود و کمتر به آن اهمیت داده می شود.فدراسیون فوتبال 
باید برای اینکه به بازیکنان جوان در لیگ فرصت داده شود، باشگاه ها 
را در هر فصل ملزم به استفاده از بازیکنان امید و جوان بیشتری کند 

و سهمیه هایی که در حال حاضر در نظر گرفته شده را افزایش دهد.

که  است  معتقد  ورزشی  روانشناسی  متخصص  یک 
اضطراب  و  انگیختگی  رفتارها، سطح  نشدن  مدیریت 
کادر فنی و بازیکنان تیم  ملی فوتبال در جام ملت های 
آسیا باعث شد که ایران نتواند عملکردی باثبات در همه 

بازی هایش در این رقابت ها داشته باشد.
تصور تقابل با ژاپن در فینال جام ملت های آسیا باعث شد 
که پس از پیروزی تیم ملی مقابل سامورایی ها در مرحله 
یک چهارم نهایی این رقابت ها با نمایشی کم نقص، اغلب 
اهالی فوتبال به پایان طلسم 49 ساله نرسیدن به بام 
آسیا امیدوار شوند اما تمام این رویابافی ها در مرحله نیمه 

نهایی و با شکست 3 بر 2 مقابل قطر از بین رفت.
در روزهای اخیر اظهارات مختلفی از سوی کارشناسان 
و اعضای کادر فنی تیم ملی درباره عملکرد فنی ایران در 
جام ملت های آسیا صورت گرفت اما یک جنبه از عملکرد 
تیم ملی نادیده گرفت شد که جنبه روانشناسی است. در 
همین رابطه ایسنا به سراغ محمد کاظم واعظ موسوی، 
متخصص روانشناسی ورزشی و رئیس مرکز روانشناسی 
ورزشی کمیته ملی المپیک رفت تا عملکرد تیم ملی را 
از این جنبه مورد بررسی قرار دهد.ورزشکاران وقتی از 
کشور برای شرکت در تورنمنت خارج می شوند، بسیار 
نسبت به آن چیزی که در اطرافشان رخ می دهد مثلا به 
صحبت های گفته شده در نشست های خبری، حساس 
می شوند. فدراسیون  می تواند یک مشاور مدیریت رفتار 
داشته باشد که کادر مربی گری بداند بهتر است در یک 

مصاحبه به چه چیزی اشاره کند و به چه چیزی  نکند.
* تیم ملی ایران با وجود نمایش های خوبی که در جام 
باثبات  عملکردی  نتوانست  اما  داشت  آسیا  ملت های 
داشته باشد و مقابل تیم هایی که به نسبت ضعیف تر تصور 
می شدند، به مشکل برخورد. در همان کوران مسابقات به 
نداشتن تمرکز اعضای تیم ملی اشاره شد اما می خواهیم 
نظر شما، به عنوان یک متخصص در امر روانشناسی را 
جویا شویم. آیا چنین موردی به چشم شما آمد؟ اگر این 

مشکل وجود داشت، چه کسی باید آن را حل می کرد؟
اینکه حدود 49 سال است که ما نتوانسته ایم در جام 
ملت های آسیا سرافراز باشیم، احتمالا بی دلیل نیست. این 
یعنی حداقل یکی از مسیرهای موفقیت را طی نکرده ایم. 
هر چند در خیلی از جنبه ها پیشرفت داشتیم. فراز و 
فرود عملکرد تیم ملی و مشاهده رفتار کادر و بازیکنان 
هنگام بازی به یک واقعیت کاملا آشکار گواهی می دهد. 
اینکه به طور کلی هیجانات کنترل نمی شود. وقتی ما یک 

بازی را با انرژی کامل بازی می کنیم و یک بازی از هم 
گسیخته هستیم، نشان می دهد که نتوانسته ایم هیجانات 
را کنترل کنیم. وقتی می گوییم روانشناسی برای موفقیت 
ورزشکاران ما لازم است، فورا به سراغ بیماری روانی و گیر 
و گرفتاری نرویم و به مردم انگ نزنیم. روانشناسی شیوه 
مدیریت 90 دقیقه بازی است. وقتی یک فوتبالیست از 
رختکن به داخل زمین می رود تا بازی کند، روانش را 
در رختکن جا نمی گذارد بلکه با خودش به داخل زمین 
می برد. آن روان تحت تاثیر عوامل متعددی از جمله رفتار 
کادر روی نیمکت و کنار زمین، رفتار تماشاگران، توقعات 
رسانه ها و سایر مطالبات ملی و میهنی و خیلی چیزهای 
دیگر است. حتی توقعات شخصی و انتظارات فردی و 

مسائل مادی تاثیرگذار است.
چطور باید این موضوع را کنترل کرد؟ ما مشاور مالی 
داریم، مشاور تدارکات داریم و اگر یک مشاور هم در 
بحث روانشناسی باشد، اشکالی ندارد. ورزشکاران وقتی 
از کشور برای شرکت در تورنمنت خارج می شوند، با 
توجه به تجربه ام می گویم که بسیار نسبت به آن چیزی 
که در اطرافشان رخ می دهد، حساس می شوند. مثلا به 
صحبت هایی که در نشست های خبری گفته می شود، 
به اطوار مصاحبه شونده ها و لحن گفتار افراد حاضر در 
نشست خبری حساس هستند. اینکه آیا درباره یک آینده 
درخشان صحبت می شود یا درباره دشواری تمرینات 
صحبت  دردناک  گذشته  درباره  یا  می شود  صحبت 
باقی  و  فوتبال  فدراسیون  که  داریم  نیاز  ما  می شود؟ 
فدراسیون ها در کنار تمام اقداماتی که برای سرافرازی 
تیم های ملی انجام می دهند، یک مشاور مدیریت رفتار 
هم داشته باشند که کادر مربی گری بداند بهتر است در 
یک مصاحبه به چه چیزی اشاره کند و به چه چیزی 

نکند. آیا باید به پیروزی در بازی امید داده شود یا باید 
صرفا به در پیش داشتن یک بازی خوب امید داده شود یا 
اینکه اصلا چیزی نگوییم و راجع به آمادگی بازیکنانمان 

صحبت کنیم. این یک جنبه است.
جنبه دیگر این است که ما باید بدانیم رفتار ما کنار 
زمین در صورتی که سنجیده نباشد، ممکن است روی 
ورزشکارانمان تاثیر بگذارد. هنگامی که پشت سر هم خطا 
می کنیم یا پاس هایمان و شوت های بی دقت می شود، 
نشان می دهد که آن حدی از کنترل که متکی بر سطح 
مناسبی از انگیختگی و سطح هیجان است، در ما وجود 
ندارد. من به عنوان رئیس مرکز روانشناسی کمیته ملی 
المپیک پیشنهاد می کنم که فدراسیون فوتبال در کنار 
سایر اقداماتش به این موضوع هم فکر کند که چگونه 
می شود رفتار ورزشکاران را در تورنمنت های حساس 
مدیریت کرد؟ وقتی مدیریت رفتار به درستی انجام شود، 
ورزشکاران ما می توانند مهارت هایی را که بلد هستند 
به خوبی نشان دهند. گمان می کنم بخشی از عملکرد 
بد بدون تمرکز ما مقابل قطر به دلیل ناتوانی تیم در 
کنترل سطح انگیختگی به خاطر حساسیتی بوده که در 
این بازی وجود داشته است. بنابراین من خیلی به اشباع 
شدن آن ها به خاطر پیروزی مقابل ژاپن اعتقادی ندارم.* 
به تاثیر اظهارات مربیان در نشست های خبری اشاره 
کردید. اغلب مربیان در نشست های خبری جام ملت های 
آسیا به لزوم همدلی و حمایت هواداران تاکید می کردند 
و صحبتی راجع به حواشی فعلی و گذشته خودشان و 
تیم هایشان نمی کردند. با این حال در نشست های خبری 
امیر قلعه نویی بارها اتفاق افتاد که صحبت از اتفاقاتی که 
در جام ملت های 200۷ برایش افتاده، شد. آیا وقتی یک 
بازیکن چنین رفتاری از مربی اش می بیند، تمرکزش از 
بین نمی رود؟ این سوال را از این جهت مطرح می کنیم 
که بازیکن در چنین مواردی شاهد بیان شدن انگیزه های 

شخصی مربی اش است نه انگیزه و اهداف تیمی.
ای کاش من مصاحبه های آقای قلعه نویی را کامل گوش 
کرده بودم تا بتوانم به درستی راجع به آن نظر بدهم. 
حتما سرمربی تیم ملی دلایلی برای عنوان کردن چنین 
مواردی در نشست های خبری داشته ولی ما باید لزومی 
ندارد که ما تحلیلی از رویدادهای گذشته بکنیم چون اگر 
قرار باشد چنین رویه ای داشته باشیم، در تورنمنت های 
بعدی هم باید راجع به تورنمنتی که در حال حاضر در 

آن حضور داریم، صحبت کنیم.            

شمشیربازان ایران پس از جام جهانی ایتالیا راهی فرانسه می شوند تا زیر نظر مربی خارجی خود تمرین کنند.
جام جهانی شمشیربازی ایتالیا از 11 اسفند آغاز می شود که این مسابقات از اهمیت بالایی برخوردار است و انتظار می 
 رود دیگر سهمیه تیمی المپیک شمشیربازی قطعی شود. شمشیربازان به تازگی از جام جهانی گرجستان برگشته اند 
و تا حضور در جام جهانی ایتالیا قرار است در ایران تمرین کنند. علی پاکدامن، محمد رهبری، محمد فتوحی و 
فرزاد باهر چهار بازیکنی هستند که برای جام جهانی ایتالیا ثبت نام شده اند. کریسیتن بائو مربی خارجی تیم ملی، 
برنامه تمرینی بازیکنان را می دهد و آنها در این مدت طبق برنامه بائو پیش می روند. پس از پایان جام جهانی ایتالیا، 
شمشیربازان به فرانسه می  روند تا در کمپ تمرینی کریستین بائو تمرینات خود را انجام دهند و برای جام جهانی 
مجارستان که در اوایل فروردین برگزار می شود، آماده شوند.جام جهانی مجارستان آخرین مسابقه کسب سهمیه 
المپیک است.تیم سابر ایران با ژاپن برای گرفتن سهمیه تیمی المپیک رقابت دارد که تا حدودی سهمیه ایران قطعی 

است مگر اینکه ژاپن در جام جهانی ایتالیا مدال بگیرد، در این صورت کار به جام جهانی مجارستان می کشد.

با تعطیلی لیگ برتر بسکتبال، تیم ملی و هاکان دمیر برای حضور در انتخابی کاپ آسیا، چالشی جدیدی را تجربه خواهند 
کرد؛ چالشی که شاید منتقدان دمیر را آرام و یا او را به رفتن از ایران مجاب کنند.

 تیم ملی بسکتبال ایران بعد از تغییراتی که در راس کادر فنی خود داشت، نتوانست در جام جهانی به نتیجه ای قابل قبولی 
دست یابد و در بازی های آسیایی نیز دستش از مدال دور ماند. شاید در جام جهانی حرفی برای گفتن نداشتیم اما شاگردان 
هاکان دمیر با قبول شکست 84 بر 83 برابر فیلیپین آنهم به دلیل اشتباهاتی که صورت گرفت، شانس حضور در جمع 
4 تیم برتر اره کهن را نیز از دست دادند تا نشان دهند این تیم با روزهای اوج خود فاصله گرفته است.پرونده ملی پوشان 
کشورمان در هانگژو با کسب عنوان پنجمی بسته شد تا تیم ملی که به گفته مسوولان فدراسیون در مرحله پوست اندازی 
است به تهران بازگردد و خود را مهیای رقابت های آتی کند. با آغاز لیگ برتر بسکتبال و حضور بازیکنان خارجی از ابتدای 
فصل، عملا فصل جدیدی در بسکتبال ایران شروع شد. کیفیت بازی ها به مراتب بالا رفت و نتایجی در مسابقات رقم خورد 
که نشان می داد هیچ تیمی در حاشیه امنیت قرار ندارد و همین روند، هواداران را به آینده ای روشن امیدوار کرد؛ آینده ای 
که تیم ملی،  هاکان دمیر و مجموعه بسکتبال ایران را در چالشی جدید قرار می دهد.تیم ملی بسکتبال در مرحله یک چهارم 
نهایی بازی های آسیایی در حالی به مصاف فیلیپین رفت که در کوارترهای اول، دوم و سوم با نتایج 22 بر 28، 14 بر 20 و 
18 بر 23 مغلوب حریف شدند، اما در کواتر چهارم، با عملکردی فوق العاده به بازی بازگشت و اختلاف را جبران کرد و 29 
بر 13 به پیروزی رسیدند. این بازی تا آخرین ثانیه ها حساس و نفس گیر دنبال شد و حتی این شانس را هم داشتیم که به 
عنوان برنده از بازی خارج شویم اما همان اشتباهات 3 کواتر قبلی و امتیازهایی که از دست رفت کافی بود تا در میان اشک 

ستاره های جوان تیم ملی، فرصت حضور در جمع 4 تیم برتر بازی های آسیایی را از دست بدهیم.

نیاز مبرم تیم ملی به مشاور مدیریت رفتار

بازگشت دوباره شمشیربازان ایران به فرانسه

کاپ آسیا چالش جدید دمیر

بزرگترین اشتباه مورینیو در یونایتد

کونته: کین خوب کاری کرد از تاتنهام رفت

نیکولو بارلا به زودی قرارداد جدیدی با اینتر امضا خواهد کرد.
سران تیم اینتر قصد دارند به زودی قرارداد نیکولو بارلا را تمدید 
کنند. قرارداد جدید این بازیکن 2۷ ساله ایتالیایی تا تابستان 2029 
اعتبار خواهد داشت و دستمزد او از 6 میلیون یورو به ۷ میلیون یورو 
افزایش می یابد. در ژانویه 2024، بارلا از رفتن به منچسترسیتی 
خودداری کرد و تصمیم گرفت در اینتر بماند. پپ گواردیولا علاقه 
زیادی به این هافبک دارد و تلاش کرد او را به خدمت بگیرد اما بارلا 
فاش کرد که علاقه ای به انتقال به لیگ برتر انگلیس ندارد. بارلا در 
سپتامبر 2020 از  کالیاری به  اینتر نقل مکان کرد. مبلغ این انتقال 
32.5 میلیون یورو بود و او توانست در اینتر درخشش خوبی داشته 

باشد. قرارداد این بازیکن با این باشگاه تا تابستان 2026 بود.

سرمربی سابق منچستریونایتد اعتراف کرد که در یکی از جنبه های 
کارش در این باشگاه شکست خورد.

ژوزه مورینیو با منچستر یونایتد قهرمان لیگ اروپا و جام اتحادیه شد 
و در حالی که معتقد بود می تواند به موفقیت های بیشتری برسد، در 

سومین فصل حضورش اخراج شد.
گفت:  یونایتد  سابق  مدافع  فردیناند،  ریو  با  گفت وگو  در  مورینیو 
بیشتر  مبلمان جدید می خرید؟ من  تمیز کردن خانه،  از  قبل  آیا 
جدید  مبلمان  خرید  تا  بودم  خانه  کردن  تمیز  دنبال  یونایتد  در 
)خرید بازیکن(. ما خانه را آنطور که می خواستیم تمیز نکردیم. من 
می خواستم از فصل دوم در یونایتد تحولات زیادی ایجاد کنم و به 
دلایل مختلف نتوانستم. گاهی اوقات در فوتبال باید این را قبول کرد 
که نمی توان به هدفی که برای خودت تعیین کردی برسید. من تمام 
تلاشم را کردم اما مشکلات عمیقی در یونایتد داشتیم و در فصل 
سوم این مشکلات بیشتر و بیشتر نمایان شدند.شیاطین سرخ در 
حال حاضر تحت هدایت سرمایه گذار جدیدی به نام جیم رتکلیف 
و شرکت هستند. ژوزه مورینیو، در گفت وگو با پادکست ریوفردیناند 
افزود: من جیم رتکلیف را خوب می شناسم، ما از سال ها قبل روابط 
خوبی داشتیم. حس خیلی خوبی دارم و مطمئن هستم او تاثیرات 
مثبتی در یونایتد خواهد داشت. من احساس خوبی دارم که همه 
پیش  سال  پنج  وقتی  برود.  پیش  درست  مسیر  در  می تواند  چیز 
این  امیدوارم  و  کرد  تغییر  زیادی  کردم، چیزهای  ترک  را  باشگاه 

تغییرات بیشتر و بیشتر یونایتد را در مسیر خوبی قرار دهد.

آنتونیو کونته نظری بحث برانگیز درباره مهاجم هری کین دارد و معتقد 
است او کار خوبی کرد این تیم لندنی را ترک کرد.

 کونته  که سابقه کار با هری کین را در تاتنهام دارد معتقد است که 
این بازیکن از زمان رفتن از تاتنهام بهتر شده است. کین در تابستان از 
اسپرز به بایرن مونیخ نقل مکان کرد و کونته معتقد است این انتقال به 
او کمک کرده تا مهارت های خود را گسترش دهد. کونته در مصاحبه ای 
اختصاصی با دیلی تلگراف گفت: ما در مورد بازیکنی صحبت می کنیم که 
شگفت انگیز است. فرصت بازی برای بایرن مونیخ او را بهتر کرده است. 
در توانایی گلزنی هری کین شکی نیست. فکر می کنم او باید از تاتنهام 
می رفت تا پیشرفت کند. کین کار درستی کرد. او شایستگی کسب 
جام ها را دارد چون هری کین یکی از بهترین مهاجمان جهان است. در 

واقع او یکی از بهترین هایی است که شاگرد من بوده است.

بررسی عملکرد تیم ملی در جام ملت ها از دید روانشناسی
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کیمیای   / طاهری  معصومه 
ایران: جنگ تلویزیونی »زنده رود« 
برند  یک  صورت  به  سالهاست  که 
شبکه  از  جمعه  روزهای  نمایشی 
اغلب  برای  می شود  پخش  اصفهان 
است؛   شده  شناخته  اصفهانی ها 
سایر  نسبت  به  تقریبا  همین  برای 
اصفهان   محلی  شبکه  برنامه های 
اینکه   چه  دارد  بیشتری  مخاطبان 
دعوت  با  می کنند  سعی  آن  عوامل 
از سلبریتی های حوزه های مختلف، 
کنند  جذب  را  بیشتری  بینندگان 
است  مدتی  خوشبختانه  البته  که 
بعد  که  تهرانی  بازیگران  از  خبری 
از فتنه 1401 رسانه ملی را تحریم 
با هزینه  افرادی که  کرده اند نیست 
بالا به اصفهان می آمدند تا ساعتی از 
خودشان بگویند و بروند!!  اتفاقی که 
خیلی از اصفهانی ها معترض آن بودند 
از هنرمندان   برای جذابیت  که چرا 
اصفهانی دعوت نمی شود و همیشه 

مرغ همسایه غاز است!!
 با این وجود متاسفانه در این سالها 
گاه شاهد اشتباهات عمدی و سهوی 
در این برنامه تلویزیونی بوده ایم که 
نیست.  مخاطبانش  و  آن  زیبنده 
گذشته  جمعه  در  مثال  عنوان  به 
با  برنامه  شروع  سخیف  صورتی  به 
تمسخر رییس سازمان سینمایی که 
اختتامیه جشنواره  فجر  در مراسم 
سال  تحویل  دعای  خواندن  هنگام 

همراه  بود  اشتباه سهوی شد  دچار 
تنها خنده دار و طنز  نه  گردید، که 
بود  بلکه بسیار زشت و قبیح  نبود، 
چراکه  اولا؛ هرکس ممکن است در 
اجرای برنامه زنده دچار اشتباه شود  
جایگاهی  چه  نمی کند  هم  فرقی 
اینگونه  هرحال  به  باشد  داشته 
اشتباعات پیش می آید و قرار نیست 
ثانیا؛  کرد.  پررنگ  و  زد  جار  را  آن 
حرکت  شاهد  حاشیه،  این  کنار  در 
که  بودیم  پسندیده خزاعی  و  زیبا  
با آوردن دختران محجبه و چادری 
خویش روی سن با احترام چادرشان 
انتظار می رفت آن کار  را بوسید  و 
و  معروف  امربه  که  خزاعی  خوب 
نهی از منکر غیرمستقیم در فضای 
جشنواره سینمایی فجر بود  را پررنگ 
درست  و  خوب  الگویی  تا  سازند 
سبک  به  اینکه  نه  کنند  تشویق 
مجازی  شبکه های  و  زرد  نشریات 

را  بی اهمیت  حاشیه  ماهواره ای  و 
مطرح کنند آن هم در دوره ای که 
دشمنان در داخل و خارج به اشکال 
گوناگون به دنبال تخریب و تضعیف 
اسلامی  جامعه  در  عفاف  و  حجاب 
هنجارشکنی های  و  هستند  ما 
از  بیشتر  قبل  سال  فتنه  از  شان 
اینکه  بخصوص  و  شده است  قبل 
این حرکت زیبای خزاعی در پاسخ 
شیخ  پرویز  غیرارزشی  حرکت   به 
فجر  جشنواره  درافتتاحیه  طادی 
بود و می بایست آن را تقویت کرد نه 
اینکه مانند  شبکه های معاند نظام به 
جای آن، دنبال پررنگ کردن حاشیه 
و تمسخر خزاعی بود؟!! مساله  دیگر 
مربوط به ولنتاین بود که مثلا بازیگر 
خرس  خانمش  برای  آقاجون  نقش 
بود  شاکی  و  بود  خریده  ولنتاین 
یک  انتظار  او  از  همسرش  اینکه  از 
خرس بزرگ  برای والنتاین را داشته 

است و مجری برنامه به جای اینکه از 
قاب رسانه به تقبیح  فرهنگ وارداتی 
آن  تاریخچه  از  و  بپردازد  والنتاین 
بگوید تا مخاطبان در لابه لای شوخی  
و خنده متوجه شوند ولنتاین چیست 
و نباید به آن بها داد. در کمال تعجب 
گفت اینها برای جوانهاست نه شما؟!!! 
یعنی مجری با تایید والنتاین آن را 
برای جوانان  دانست که بسیار جای 

تاسف  دارد .
آقایـان  نیسـت  معلـوم  واقعـا   
و  رسـانه ای  سـواد  کمتریـن  بـا 
چـه  رسـانه  قـاب  در  اطلاعـات 
می کننـد و قـرار اسـت چـه هدفی 
را بـا بودجه هـای بالای بیـت المال 
دنبـال کننـد؟! آیا با صـرف لودگی 
و تمسـخر می تـوان اسـم برنامه ای 
را طنـز نامیـد؟! آیـا بـه هـر قیمت 
کـرد  جـذب  را  مخاطـب  بایـد 
حتـی بـا آمـوزش غلـط و اشـتباه 
غربـی؟!  فرهنـگ  یـک  ترویـج  و 
عوامـل برنامـه      » زنـده رود« 
باشـند کـه  بایـد در نظـر داشـته 
تولیـدات  رسـالت های  از  یکـی 
رسـانه جنبـه آموزشـی آن اسـت 
کـه خیلـی مهمتـر از خنداندن بی 
هـدف اسـت قطعـا اگـر راهـکاری  
باشـند،  نداشـته  راسـتا  ایـن  در 
دسـت  حتمـا  معانـد  رسـانه های 
بـه کار می شـوند وعلیـه ادبیـات و 

می کننـد. عمـل  مـا  فرهنـگ 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با بیان اینکه مشکل بیمه 
راهنمایان گردشگری برای همیشه برطرف شده، گفت: اعتبار مربوط به بیمه 
راهنمایان گردشگری طبق دستور رئیس جمهوری و مصوبه دولت هرساله در 
بودجه تخصیص داده می شود.  سیدعزت الله ضرغامی در پانزدهمین گردهمایی 
راهنمایان گردشگری ایران که با حضور رئیسان تشکل های گردشگری و بیش 
از 900 نفر از راهنمایان گردشگری و جمعی از سفرای کشورهای خارجی 
در محل سالن همایش های سازمان حج و زیارت برگزار شد، اظهار داشت: 
راهنمایان گردشگری در حقیقت روایتگر تربیت می کنند و زمانی که گردشگر 
خارجی وارد کشور می شود با راهنمایی ها و معرفی راهنمایان گردشگری به 

یک سفیر برای کشور ما تبدیل می شوند.
ضرغامی و کارت راهنمای گردشگری

وزیر میراث فرهنگی گفت: راهنمایان گردشگری انرژی بسیار بالایی دارند. 
گردشگری  راهنمای  دوست داشتم  نبودم  وزیر  اگر  که  گفته ام  هم  پیشتر 
باشم. برای همین نوبت بعد که در مراسم شما حضور یافتم کارت راهنمای 
گردشگری من را حاضر کنید. البته می گویند اگر راهنمای گردشگری شوم 
دیگر نمی توانم مانند اکنون که وزیر هستم حرف های خود را بزنم. اما اگر کارت 

راهنمای گردشگری را بگیرم بازهم خیلی حرف های دیگر را هم خواهم زد.
وزیر میراث فرهنگی گفت: راهنمایان گردشگری خط مقدم هستند و سفیر 
ما در حوزه فرهنگ به حساب می آیند و در کنار این راهنمایان گردشگری 
تولید روایت می کنند و سفیر فرهنگی تربیت می کنند. هر گردشگر خارجی 
با راهنمای راهنمایان گردشگری در بازگشت به کشور خودش به یک سفیر 
برای ایران تبدیل می شود. ضرغامی در ادامه به حضور پرفسور عبدالمجید 
ارفعی در این گردهمایی اشاره کرد و افزود: با شخصیت استاد ارفعی آشنا 
هستم ایشان یک سرمایه برای کشور به حساب می آیند. بخشی از مشکلات 
راهنمایان گردشگری برطرف شده است. به عنوان مثال مشکل بیمه راهنمایان 
گردشگری برای همیشه برطرف شده است و رئیس جمهوری دستور اکید در 
این باره قبلا صادر کرد و اعتبار مربوط به بیمه راهنمایان گردشگری طبق 
دستور رئیس جمهوری و مصوبه دولت هرساله در بودجه تخصیص داده می شود

راهنمایان گردشگری عاشقند
ضرغامی با تاکید بر این که نظام مسائل حوزه گردشگری را احصا کرده ایم، 
افزود: مجموعه فعالان گردشگری یک مجموعه اهل فکر، اهل تعامل و آشنا 
به روابط اجتماعی و ظرافت های این روابط هستند. ما باید قدرشناس این 
مجموعه ارزشمند باشیم. وزیر میراث فرهنگی در ادامه با اشاره به برخی از 
مشکلات گردشگران در کشور گفت: یکی از مشکلات گردشگران کمبود 
یا نبود سرویس های بهداشتی است. در این باره زیاد صحبت کردم. قبلا 
هم گفته ام با حفظ سمت، مسئول تمام سرویس های بهداشتی در سراسر 
کشور هستم. وی گفت: بعضی از افراد به من گفته اند این حرف ها در شأن 
وزیر نیست. مگر وزیر وظیفه ای جز نوکری و خدمت به مردم دارد؟ من 
و مدیران کل در  استانداران  اکنون  و  پیگیری می کنم  را  این موضوعات 
استان ها نیز موضوع سرویس های بهداشتی را دنبال می کنند.راهنمایان 
هستیم  این  شاهد  اوقات  گاهی  حال  این  با  هستند  عاشقی  انسان های 
که اطلاعات راهنمایان گردشگری درباره یک محل تاریخی و یا رویداد 
با  راهنمایان  در حالی که  است.  کلیشه ای  اطلاعات  فرهنگی  و  تاریخی 
توجه به نقش و جایگاهی که دارند باید اطلاعات خود را به روز کنند و از 

شیوه های جذاب و جدید در راهنمایی گردشگران استفاده کنند.            

ضرغامی: مشکل بیمه راهنمایان گردشگری 
به طور کامل برطرف شده است

صنایع دستی رویکرد اقتصادی گام دوم 
انقلاب را محقق می کند

»زنده رود« به کجا می رود؟!!

معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی گفت: 
صنایع دستی اقتصاد عزت آفرین و معیشت هویت بنیان را پایه گذاری و رویکرد 

اقتصادی  گام دوم انقلاب را محقق می کند.
هشتمین جشنواره بین المللی صنایع دستی و هنرهای سنتی فجر با شعار 
»پیوند نسلی، پاسداشت هویت در پهنه جهانی« شامگاه جمعه -2۷ بهمن- با 
حضور علی دارابی قائم مقام وزیر میراث فرهنگی ، معاون جلالی دهکردی 
معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی و سعد القدومی رییس شورای 

جهانی صنایع دستی در برج آزادی تهران گشایش یافت.
بین المللی  جشنواره  هشتمین  افتتاحیه  آیین  در  دهکردی  جلالی  مریم 
صنایع دستی و هنرهای سنتی فجر )سرو سیمین 8( گفت: فصل و رویکرد 
تازه ای پیش روی صنایع دستی قرار گرفته است، عزت همیشگی صنایع دستی 
در نمود تمامی سیاست گذاری های ما جاری است. معاون صنایع دستی وزارت 
میراث فرهنگی به برگزاری جشنواره صنایع دستی فجر در برج آزادی که نماد 

انقلاب است اشاره کرد و آن را تضمینی برای فردای بهتر ایران دانست.
کشوری ممتاز به نام ایران

سعد القدومی رئیس شورای جهانی صنایع دستی نیز در صحبت های خود به 
کوشش و تلاش ایران برای پاسداشت اقوام مختلف اشاره کرد و گفت: ایران 
کشوری ممتاز و نمادی برای حفظ و پاسداشت هنرهای دستی و پایدار است.

رییس شورای جهانی صنایع دستی به همکاری و تعامل ایران با این شورای 
اشاره و از جلالی برای دعوت خود به این جشنواره تشکر کرد.

در این آیین سرود سنتی هشتمین سرو سیمین اجرا شد. این سرود در 35 
بیت در وصف شهرها و روستاهای جهانی صنایع دستی توسط حمیدرضا 
حسینی سروده شده است. آیین گشایش هشتمین جشنواره صنایع دستی 
فجر با بریدن روبان و نوشتن متن یادگاری توسط مسئولان و رژه پرچم 
کشورهای ایران، افغانستان، مجارستان، هندوستان، قزاقستان، کویت، لبنان، 
نیجریه، پاکستان، آفریقای جنوبی، صربستان، تایلند، ترکمنستان و ازبکستان 
همچنین حمل پرچم 16 شهر و روستای جهانی صنایع دستی آباده، اصفهان، 
تبریز، خراشاد، زنجان، سیرجان، شیراز، دزفول، کاشان، گلپورگان، قاسم آباد، 

مشهد، ملایر، مریوان، میبد و لالجین آغاز به کار کرد.
علی دارابی قائم  مقام وزیر و معاون میراث فرهنگی، وزارت میراث فرهنگی 
جمعی از مهمانان خارجی و هنرمندان صنایع دستی کشورمان در این مراسم 
حضور داشتند.نمایشگاه آثار هشتمین جشنواره بین المللی صنایع دستی و 
هنرهای سنتی فجر تا اول اسفند در مجموعه فرهنگی برج آزادی تهران دایر 
است»پیوند نسلی، پاسداشت هویت در پهنه جهانی« شعار هشتمین دوره 
جشنواره بین المللی صنایع دستی فجر است که برای نخستین بار جایزه و 
نشان »فردا« به یک دانش آموز و یک دانشجوی هنرمند حوزه صنایع دستی 
و نشان »هنر در حرم« به هنرمندانی که در حوزه هنر رضوی آثار فاخر 
خلق کرده اند، اهدا می شود.هشتمین جشنواره صنایع دستی فجر و برنامه ها 
و رویدادهای جانبی آن مانند کارگاه آموزش و ترویج، کارگاه توسعه کسب 
و کار صنایع دستی و هنرهای سنتی، غرفه فروشگاهی و نمایشگاهی صنایع 
دستی و هنرهای سنتی، نمایشگاه عکس و میز یادمان، غرفه بومگردی، غرفه 
ثبت اطلاعات و گالری سرو سیمین به مدت 4 روز تا 30بهمن در برج آزادی 
ادامه دارد.مراسم اختتامیه و معرفی برگزیدگان و اهدای جوایز و سرو سیمین 

عصر روز سه شنبه -اول اسفند- در برج میلاد تهران برگزار خواهد شد«

از  که  است  مهمی  مباحث  ازجمله  تاریخ  طاهری:   جلال 
امام خامنه ای  تاکید شده است.  به آن  بزرگان نسبت  سوی 
تاریخ  که  داشته اند  تاکید  نیز همواره  فرزانه کشورمان  رهبر 
به خصوص تاریخ معاصربا بیشتر بخوانیم تا بهتر بتوانیم فضای 
فعلی کشور را دریابیم و موقعیت دشمنان را شناسایی کنیم. 
تاریخ گویای حقایق عبرت آموزی است که بخش بخش آن 
درس های آموزنده در دل خود دارد. کشورمان ایران سرزمینی 
است تا پیشینه کهن وقدیمی که تاریخ پرفراز ونشیبی دارد 
چنان چه پس از گذران کورانی ازحوادث تلخ و شیرین وفراز، 
 آهن آبدیده شد وسرانجام به استقلال وهویت کنونی دست 
یافت؛  نعمتی بزرگ که اغلب قدرآن را نمی دانیم و درمسیر 
روزمره گی زندگی  فراموش می کنیم چگونه به دستش آوردیم 
وچه خون هایعزیزانی که به پایش ریخته نشد تا بارور شود به 
همین خاطر می بایست تاریخ به خصوص حوادث تاریخی معاصر 
را برای نسل کنونی بازگو کرد وگفت تا بهتر و بیشترمراقب این 

هویت و استقلالی که کسب کرده ایم باشیم.
 کتاب »تاریخ معاصر ایران« نوشته دکترموسی نجفی و دکتر 
موسی حقانی که توسط نشر آرما چاپ و منتشر شده است؛ 
کتابی که مختصرا به وقایع اصلی ومهم تاریخ پنج قرن اخیر 
پرداخته  و سعی دارد تا تاریخ نقلی وتاریخ تحلیلی را با افق تاریخ 
فکر واندیشه توامان نگاه کند. با توجه به این که نویسندگان کتاب 
حاضرخود از استادان مطلع تاریخ  معاصر ومسلط به حوادث و 
وقایع هستند با استفاده ارمنابع معتبرتوانسته اند به خوبی برشی 
و  محققان  ازسوی  خاطر  به همین  دهند  ارایه  معاصر  ازتاریخ 
.به  بااستقبال خوبی هم مواجه گردید  پژهشگران دانشگاهی 
طورکلی اساس مشکل بیان تاریخ آن است که عمدتا وقایع 

اشباع وخستگی  باعث  بیان می شود همین  به صورت  کلی 
مخاطب می گردد که بازدهی کمی هم دارد اما نویسندگان کتاب 
»تاریخ معاصر ایران«موفق شده اند تا به شکل جزیی و مصداقی 
برخی حوادث تاریخی را برای خوانندگان ارایه دهند. ما ساخته 
می توانیم  که  رهگذراست  وازاین  هستیم  تاریخ مان  وپرداخته 
امکانات آینده را هم جست وجوکنیم انسان به حافظه خود رجوع 
می کند وبا جست وجو درگذشته می تواند  آینده اش را طراحی 
کند کسی که گذشته ندارد آینده هم ندارد و این خطر است 
که دیگران برایش آینده را طراحی کند. آگاهی به سرگذشت،  
رمز تسلط به سرنوشت است با تشکیل حکومت صفویه و رسمی 
شدن مذهب تشیع،  فصل جدیدی ازهویت ایرانی آغاز گردید. 
شناخت عمیق وتحلیلی تحولات پانصد ساله ایران راهی الزامی 
است برای شناسایی هویت فعلی ما که درآن هستیم و گاه 
متاسفانه از آن غافلیم . ازنکات جالب توجهی که در کتاب »تاریخ 

معاصرایران« وجود دارد .ایجاد بخش هایی درکادرهای مجزا که 
به صورت نکته،عبرت تاریخی، بیشتربدانید، طنز تاریخ وسند 
تاریخی است که نویسندگان کتاب مطالبی  را برای توجه بیشتر 
گلچین کرده اند تا به سبب اهمیت در ذهن خواننده ماندگاری 
بیشتری پیدا کنند. به عنوان  مثال در یکی از این بخش ها تحت 
عنوان عبرت تاریخی آمده است؛سرگوراوزولی پس ازپایان یافتن 
ماموریت خود درایران، خطاب به حاکمان و مسوولان انگلیس 
نوشت: »عقیده صریح و قاطعانه من این است که چون مقصود 
این  بهترین سیاست  است،   مافقط صیانت هندوستان  نهایی 
خواهد بود که کشورایران را درهمین حال ضعف و توحش و 
بربریت نگاه داریم وسیاست دیگری مخالف آن تعقیب نکنیم.« 
از بخش هایی که در کتاب»تاریخ معاصرایران« به آن اشاره شده 
است  تاریخ ورود فراماسونری به ایران و فعالیت های موذیانه 
زیرزمینی آن ها در کشوراست که از چند طریق صورت گرفته  
که ابتدا  از راه هند،  سپس از طریق عثمانی،  فرانسه وانگلیس بوده 
است. اولین فردی هم که درکسوت فراماسونری به کشور و اسلام 
خیانت کرده بود عسگرخان افشار ارومی بوده است که به منظور 
جلب حمایت های سلطنت ناپلئون در جنگ های ایران وروس به 
فرانسه عزیمت کرد و تربیت یافته دستگاه زیرزمینی فراماسونری 
شکل  درکشور  فراماسونری  فعالان  سیاه  وتاریخ  درکشورشد 
گرفت.  این که چه ها برسر این ملت مقاوم آمده و چگونه در سایه 
مرجعیت و روحانیت توانسته است ازیوغ استثمار استعمارگران 
رهایی یابد خود تاریخ مفصل وسنگینی است که دکتر نجفی و 
حقانی گزیده های آن را در قالب کتاب »تاریخ معاصر ایران«به 
رشته تحریردرآورده اند،  کتابی که می تواند برای علاقه منان به 

تاریخ وهویت این سرزمین راهگشا باشد.
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کتاب»تاریخ معاصر ایران«
پوستر

اعلام حمایت اهالی رسانه از احیای نمایشگاه رسانه های ایران
درصد   66 نظرسنجی،  یک  یافته های  اساس  بر 
نمایشگاه  در  رسانه  اصحاب  معتقدند  خبرنگاران 
ایران حضور »زیاد و  بیست وچهارمین رسانه های 
خیلی زیاد« خواهند داشت.فرشاد مهدی پور معاون 
ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  تبلیغات  و  رسانه ای  امور 
اسلامی  آخرین یافته های نظرسنجی را که هفته 
گذشته از خبرنگاران، سردبیران و مدیران مسئول 
رسانه ها به صورت تلفنی صورت گرفته، تشریح کرد.

در  نمایشگاه  برگزاری  به  نسبت  باید 
سال جاری و سال آتی اهتمام ویژه داشت

وی با اشاره به این یافته که حدود به ۷0درصد 
دیگر  که  بودند  گزاره  این  مخالف  پاسخگویان 
دوره نمایشگاه به سرآمده است، گفت: این آمار 
حاکی از این است که تصمیم به احیای نمایشگاه 
مطبوعات با عنوان نمایشگاه رسانه یک تصمیم 
حرفه ای بوده و باید نسبت به برگزاری نمایشگاه 

در سال جاری و سال آتی اهتمام ویژه داشت.
معتقد  پاسخگویان  افزود: ۷5درصد  پور  مهدی 
بودند که برگزاری نمایشگاه باعث هم دلی میان 
چنین  که  می شود  رسانه  اصحاب  و  خبرنگاران 
فرصتی را نیز به فال نیک می گیریم. همچنین به 
همین میزان برگزاری نمایشگاه پس از یک دوره 

وقفه را کار درستی دانسته اند.
نمایشگاه  هم زمان  برگزاری  قدیمی  ایده 

رسانه ها با نمایشگاه کتاب
معـاون امور رسـانه ای و تبلیغـات وزارت فرهنگ 
درصـد   66.6 کـرد:  اعـلام  اسـلامی  ارشـاد  و 
پاسـخ گویان خبر برگزاری نمایشـگاه رسـانه های 
ایـران را شـنیده  بودنـد و 54.۷ درصـد هم تاریخ 

درسـت برگـزاری را اعـلام کردند.
مچنین پاسخ گویان در پاسخ به این سوال که خبر 
از چه طریقی شنیده اید؟  را  نمایشگاه  برگزاری 
اعلام کردند که 40.9 از سایت ها و خبرگزاری ها 
این خبر را شنیده اند 13 درصد در تعامل با وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی این خبر را دریافت کرده 

بودند و بقیه از سایر رسانه ها مطلع شده اند.
برگزاری  قدیمی  ایده  به  اشاره  با  مهدی پور 

هم زمان نمایشگاه رسانه ها با نمایشگاه کتاب اعلام 
کرد: 51درصد پاسخگویان با این موضوع مخالفت 
کردند. همچنین 36.3 درصد از پاسخگویان در 
پاسخ به این سوال که کدام بخش نمایشگاه برای 
شما جذاب تر است اعلام کرده اند دیدار دوستان 
نمایشگاه،  از  بازدید  21.۷درصد  همکاران،  و 
در  شرکت  درصد  مسئولان، 10.2  دیدار   12.8
و 8.8  تخصصی  نشست های  و  آموزشی  کارگاه 
درصد شرکت در مناظره های انتخاباتی را جذاب 
در  ظرفیت هایی  چنین  راشکر  خدا  دانسته اند. 
ادامه  نمایشگاه پیش بینی شده است.مهدی پور 
اصحاب  معتقدند  خبرنگاران  درصد   66 داد: 
رسانه در نمایشگاه بیست و چهارم حضور زیاد 
و خیلی زیاد خواهند داشت. بیست و چهارمین 
»نجستم  شعار  با  ایران  رسانه های  نمایشگاه 
و  رسانه ها  حضور  با  راستی«  از  جز  همیشه 
مجموعه های خلاق و دانش بنیان فعال در این 
در   1402 اسفند  دوم  تا  بهمن   29 از  حوزه 
مصلای امام خمینی )ره( میزبان اهالی رسانه، 
نشست های  برگزاری  است؛  فناوری  و  فرهنگ 
تخصصی در حوزه فناوری و هوش مصنوعی از 

رویدادهای حاشیه ای این نمایشگاه خواهد بود.

وقایع اصلي ومهم تاریخ پنج قرن اخیر ایران


